
PROTOKÓŁ NR XLVI/2013

z XLVI sesji RADY MIASTA GDAŃSKA,

która odbyła się w dniu 28 listopada 2013 roku

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku

ul. Wały Jagiellońskie 1

Początek obrad godz. 900

W sesji udział wzięło 33 radnych.
Nieobecna radna: Patrycja Mlejnek-Gałęza  
                           

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

PUNKT 1

SPRAWY REGULAMINOWE

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska
Witam na sesji Rady Miasta Gdańska, przypomnę, że dzisiaj przerwy nie
mamy. Zaczynamy sprawy regulaminowe.

Wpłynął  wniosek  Prezydenta   Miasta   Gdańska   o zdjęcie z  porządku
obrad projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy  (Łęgowska)
(druk 1089) – pkt 4 ppkt 10

     Wpłynął wniosek Prezydenta  Miasta  Gdańska  o zdjęcie z porządku
obrad projektu  uchwały  w  sprawie w  sprawie  obowiązku  ukończenia



szkolenia  zakończonego  egzaminem  dla  osób  wykonujących  przewozy
osób taksówkami (druk 1097) – pkt 4 ppkt 28

Wpłynął wniosek Prezydenta  Miasta  Gdańska  o włączenie do porządku
obrad projektu Uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy obowiązującej na
terenie  Miasta Gdańska dla odbiorców usług świadczonych  przez Saur
Neptun  Gdańsk  S.A.  w  Gdańsku  w  zakresie  zbiorowego  zaopatrzenia
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków (druk 1108);
 
I  ten druk będziemy głosować,  dla informacji  przypomnę,  że wpłynęły
autopoprawki do druków:

- druk 1103 – pkt 4 ppkt 1
- druk 1104 – pkt 4 ppkt 2
- druk 1074 – pkt 4 ppkt 4 

Teraz  proszę  państwa  będziemy  głosować  włączenie  druku  1108.
Kto  z  pań  i  panów  jest  za  włączeniem  druku  1108  do  dzisiejszego
porządku obrad? 

za -     1
przeciw -   30
wstrzymało się -     0

Rada Miasta Gdańska
       w głosowaniu nie p r z y j ę ł a 

Nie włączyliśmy tego druku do porządku obrad. 

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe
      - otwarcie sesji;

2. Komunikaty:
     - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska,
     - Komisje Rady Miasta Gdańska,
     - Prezydent Miasta Gdańska:

3. Oświadczenia Klubów Radnych;

4. Uchwały:            
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1) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  Gminy  Miasta  Gdańska  na  lata  2013-2040
(druk 1103 + autopoprawka);

                          Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
 Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska

Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków

2) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na
2013 rok (druk 1104 + autopoprawka); 

                          Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
 Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska

Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków

3) w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków
transportowych na terenie Miasta Gdańska (druk 1073);

                       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
 Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska

Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków

4) w sprawie opłaty targowej (druk 1074 + autopoprawka);

                       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
 Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska

Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków

5)  w  sprawie   uchwalenia   miejscowego   planu   zagospodarowania
przestrzennego   Nad  jeziorem  Jasień  w  mieście  Gdańsku
(druk 1072); 

                         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
                  Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
                 Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

6)  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego Stare Miasto - Muzeum II Wojny
Światowej w mieście Gdańsku  (druk 1071); 

                  
                         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
                  Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
                 Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
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7) o    przystąpieniu    do      sporządzenia     miejscowego    planu   
zagospodarowania przestrzennego  Piecki - Migowo rejon ulicy 
Królewskie Wzgórze w mieście Gdańsku (druk 1098);

                         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
                  Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
                 Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

8) w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/779/13 Rady Miasta Gdańska z
dnia  28  marca  2013  roku  o  przystąpieniu  do  sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Osowa rejon
ulicy Kielnieńskiej przy torach II w mieście Gdańsku (druk 1076);

                         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
                  Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
                 Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

9) w sprawie uchwalenia Strategii Realizacji Systemu Tras Rowerowych
dla Gdańska (SR STeR)  (druk 1093); 

                         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
                  Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
                 Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

10) w sprawie nadania nazwy ulicy (Łęgowska) (druk 1089);    ZDJĘTY

                         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
                    Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
                    Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 

11) w sprawie nadania nazwy ulicy (Głuszca) (druk 1090); 

                         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
                    Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
                    Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 

12) w sprawie nadania nazwy ulicy (Cietrzewia) (druk 1091); 

                        Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
                    Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
                    Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 

13) w sprawie nadania nazwy alei (Żołnierzy Wyklętych) (druk 1092); 
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                        Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
                    Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
                    Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 

14) w sprawie zasad obciążenia hipoteką praw do nieruchomości Gminy
Miasta Gdańska (druk 1095); 

                         Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
                Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
                Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

15)  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  zasad  i  trybu  udzielania
dotacji  celowej  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty
budowlane przy zabytku (druk 987); 

                             Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
                      Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta
Gdańska                                        Janusz Tarnacki – Kierownik Referatu
Ochrony  Zabytków  Wydziału  Urbanistyki,  Architektury  i  Ochrony
Zabytków 

16)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Instytutu Kultury Miejskiej za rok 2013 (druk 1078);

                        Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
               Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska
             Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta
ds. Kultury 

17)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych  Gdańskiego  Teatru  Szekspirowskiego  za  rok  2013
(druk 1079); 

                        Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
               Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska
             Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta
ds. Kultury 

18)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych  Muzeum Historycznego Miasta Gdańska za rok 2013
(druk 1080); 

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
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            Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska
        Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds.
Kultury 

19)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Miejskiego Teatru Miniatura za rok 2013 (druk 1081);

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
            Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska
Anna  Czekanowicz  –  Drążewska  –  Dyrektor  Biura  Prezydenta  ds.
Kultury 

20)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych  Europejskiego  Centrum  Solidarności  za  rok  2013
(druk 1082);

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
            Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska
        Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds.
Kultury 

21)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych  Gdańskiego  Archipelagu  Kultury  za  rok  2013
(druk 1083); 

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
            Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska
        Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds.
Kultury 

22)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Klubu Żak za rok 2013 (druk 1084);

                   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
            Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska
        Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds.
Kultury 

23)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Capelli Gedanensis za rok 2013 (druk 1085);

                   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
            Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska
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        Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds.
Kultury 

24)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Gdańskiej Galerii Miejskiej za rok 2013 (druk 1086);

                   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
            Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska
        Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds.
Kultury 

25)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych  Polskiego  Chóru  Kameralnego  "Schola  Cantorum
Gedanensis" za rok 2013  (druk 1087);

                   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
            Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska
Anna  Czekanowicz  –  Drążewska  –  Dyrektor  Biura  Prezydenta  ds.
Kultury 

26)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych  Centrum  Sztuki  Współczesnej  Łaźnia  za  rok  2013
(druk 1088);

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
            Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska
        Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds.
Kultury 

27)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zwolnienia  od  opłat  za  wydanie
nowego dowodu rejestracyjnego i  prawa jazdy,  w przypadku zmian
adresowych wynikających ze zmian administracyjnych (druk 1096);

                 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
             Danuta Janczarek – Sekretarz Miasta Gdańska 
        Kazimiera  Szczypińska – Zastępca Dyrektor  Wydziału  Spraw
Obywatelskich 

28)  w  sprawie  obowiązku  ukończenia  szkolenia  zakończonego
egzaminem  dla  osób  wykonujących  przewozy  osób  taksówkami
(druk 1097);                                                            ZDJĘTY

                 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
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             Danuta Janczarek – Sekretarz Miasta Gdańska 
        Kazimiera  Szczypińska – Zastępca Dyrektor  Wydziału  Spraw
Obywatelskich 

29) w sprawie przystąpienia gminy Miasta Gdańska do stowarzyszenia
Europejskiego  Forum  na  Rzecz  Bezpieczeństwa  w  Miastach
(European Forum for Urban Security - EFUS) (druk 1105); 

                      Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
                Danuta Janczarek – Sekretarz Miasta Gdańska 
            Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku 

30)  w  sprawie  zatwierdzenia  projektu  "Na  skrzydłach  kariery"
(druk 1106); 

                Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
         Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
         Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy  

31) w sprawie uchwalenia miejskiego programu "Wsparcie dla aktywnie
poszukujących pracy na lata 2014-2015" (druk 1052);

                Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
         Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
         Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy  

32)  w sprawie  uchwalenia  miejskiego programu promocji  zatrudnienia
oraz  aktywizacji  lokalnego  rynku  pracy  na  lata  2014-2015
(druk 1053); 

                Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
         Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
         Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy  

33) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale
zakładowym  spółki  InnoBaltica  spółka  z  ograniczoną
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku (druk 1070);

                 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
         Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
        Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej

8



34)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie  ustalenia
strefy  płatnego  parkowania  na  drogach  publicznych  na  terenie
Miasta  Gdańska,  ustalenia  stawek opłat  za parkowanie  pojazdów
samochodowych  w  tej  strefie  oraz  ustalenia  sposobu  pobierania
opłat (druk 1077); 

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
         Maciej Lisicki  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
        Mieczysław Kotłowski – Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni 

35)  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniego  programu  gospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2018
(druk 1101); 

             Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
         Maciej Lisicki  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
        Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

36)   zmieniająca  uchwałę  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie  zasad
wynajmowania  lokali  mieszkalnych  wchodzących  w  skład
mieszkaniowego  zasobu  Miasta  Gdańska  oraz  zasad  udzielania
pomocy  w  wynajęciu  takich  lokali  w  zasobach  Towarzystw
Budownictwa Społecznego (druk 1102); 

             Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
         Maciej Lisicki  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
        Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

37)  w sprawie  likwidacji  Rejonu Obsługi  Finansowej  Przedszkoli  Nr  8
z siedzibą w Gdańsku przy ul. Piastowskiej 102 (druk 1060); 

              Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
      Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
     Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji 

38) w sprawie zmiany Uchwały Rady Miasta Gdańska o nadanie statutu
jednostce  organizacyjnej  Gminy  Miasta  Gdańska,  Zespołowi
Ekonomiczno  -  Administracyjnemu  Placówek  Specjalnych
w Gdańsku (druk 1075); 

              Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
      Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
     Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji 
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39)   w  sprawie  zmiany  uchwały  o  zatwierdzeniu  projektu  o  nazwie
”Zanim wkroczysz            na rynek pracy”, współfinansowanego w
ramach  Priorytetu  IX  Rozwój  wykształcenia  i  kompetencji  w
regionach,  Działania  9.2  Podniesienie  atrakcyjności  i  jakości
szkolnictwa zawodowego Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki ze
środków Europejskiego Funduszu Społecznego i budżetu państwa
(druk 1094);

            Referent występujący w imieniu wnioskodawcy:
         Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
         Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji 

5. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta. 
6. Wnioski, oświadczenia osobiste.                                            
7. Zakończenie obrad.

PUNKT 2

KOMUNIKATY

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Odczytał komunikaty. 

Komunikaty stanowią załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

MAGDALENA THEUS – MOPR
Ja  bardzo  chciałam  podziękować  wszystkim  państwu  za  udział
w projekcie w ubiegłym roku, serdecznie podziękowania za te ogromne
serca i za te wspaniałe podarunki. Chciałam powiedzieć, że tegoroczna
edycja  rozpoczęła się już dwa tygodnie temu na konferencji  prasowej
w Biurze Prasowym Prezydenta Miasta, wtedy to informacje kiedy poszły
do mediów, ponieważ projekt nosi tytuł „Każdy może pomóc”, więc każdy
mieszkaniec Gdańska został zachęcony do takiej akcji dobroczynnej. Już
w  tej  chwili  rozdaliśmy  100  listów,  to  jest  po  prostu  niesamowite,
gdańszczanie rzeczywiście zgłaszają się i chcą pomagać, biorą te listy
i robią te paczki dla dzieci, to jest po prostu niebywałe, także zachęcam
państwa gorąco oczywiście  do wzięcia udziału w tegorocznej akcji,  ja
tylko  dla  przypomnienia  powiem,  że  każdy  list  to  jest  informacja
o dziecku, to nie jest forma życzeniowa, w takim liście mamy informacje
tylko  o  tym,  jak  to  dziecko  wygląda,  w  jakim  jest  wieku,  czy  to  jest
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dziewczynka czy chłopiec, jakie ma zainteresowania, kim chciałby być
w  przyszłości,  jaki  chciałby  mieć  zawód.  To  jest  tylko  wskazówka,
inspiracja do zrobienia paczki, do niczego nie przymuszamy, akcja jest
w pełni dobrowolna, jeden list to jedno dziecko, w liście jest kod dziecka,
pod tym numerem tylko w MOPR wiemy,  jakie dziecko jest  zapisane.
Także ważne jest, żeby po zrobieniu takiej paczki na podstawie tego listu
dokładnie  tą  paczkę  opisać  tym  kodem,  to  jest  bardzo  ważne,  żeby
dosyć  mocno ten numer w jakiś  sposób tam umieścić.  Także gorąco
zachęcam, te listy są tutaj w kartoniku poniżej mównicy, koleżanka może
pokaże, te listy w tym kartonie będą dzisiaj u pana przewodniczącego
w sekretariacie w pokoju 207, można się częstować, zachęcamy. Dzieci
na pewno się ucieszą, termin przynoszenia, realizacji  tych paczek jest
w zasadzie już bliski, tydzień czasu. Ostatni dzień jest 6 grudnia, to jest
ostatni  dzień,  kiedy  można  przynieść  paczkę,  także  jeżeli  państwo
zdecydujecie się dzisiaj, poczęstujecie się takim listem, może dwoma, to
myślę sobie że ten najbliższy weekend jest dobrym czasem na to, żeby
zrealizować ten upominek i  w przyszłym tygodniu można taką paczkę
przynieść. Można ją przynieść tutaj właśnie do sekretariatu, ale też do
miejsca wskazanego w liście. Wszystkie informacje o tym technicznym
już  zrealizowaniu  tej  paczki  są  właśnie  w  takim liście.  Także  gorąco
zachęcam,  dziękuję  serdecznie  jeszcze  raz  za  zeszłoroczne  dobre
serca. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Czy są komunikaty komisji? Nie widzę.  

DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gdańska 
Proszę państwa, ponieważ w prasie ostatnio były informacje na temat
funkcjonowania MOSiR, chciałabym państwu przekazać komunikat,  że
prezydent miasta powołał komisję, która aktualnie przeprowadza kontrolę
w MOSiR,  wyniki  pracy  komisji  będą znane  w  poniedziałek  bądź  we
wtorek. Dziękuję bardzo. 

Radna – ALEKSANDRA DULKIEWICZ
Ja tylko chciałam panią sekretarz dopytać o skład tej komisji, czy to są
przedstawiciele  UM,  jeżeli  tak,  to  jakich  komórek  organizacyjnych,
dziękuję. 

DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gdańska 
Proszę  państwa,  są  to  pracownicy  Biura  Kontroli  i  audytu  naszego
wewnętrznego. 

Radny – GRZEGORZ STRZELCZYK
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Ja tylko chciałem wyrazić nadzieję, że zostaniemy o efektach pracy czyli
raport,  który  ta  komisja  przedstawi,  również  zostaniemy  jako  radni
zapoznani. 

DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gdańska 
Oczywiście,  dlatego  też  powiedziałam  kiedy  komisja  nasza  skończy
pracę. Dziękuję. 

PUNKT 3 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH

Radny – MACIEJ KRUPA – Przewodniczący Klubu PO
Dzień dobry, witam serdecznie wszystkich państwa, bardzo się cieszę,
że  dzisiaj  możemy  wszyscy  podzielić  się  radością  z  tego,  że
w  pilotażowym  projekcie  budżetu  obywatelskiego  pojawiło  się  421
propozycji,  wniosków  dla  mieszkańców,  projektów,  nad  którymi
mieszkańcy w lutym będą głosować. Jestem bardzo szczęśliwy,  że ta
liczba jest tak duża, serdecznie dziękuję Piotrowi Borawskiemu z klubu
PO, który zainicjował nasze działania w tej sprawie, serdecznie dziękuję
panu  prezydentowi  za  przychylność  i  za  aktywne  włączenie  się  we
wspólne  przygotowanie  tego  projektu,  myślę,  że  to  jest  fantastyczna
sprawa dla Gdańska, te 421 projektów pokazuje,  jak wielka jest  chęć
mieszkańców  do  tego,  żeby  współuczestniczyć  i  współdecydować,
współtworzyć nasze otoczenie w mieście Gdańsku. Myślę, że przed nami
bardzo ciekawy czas, kiedy będziemy realizować w przyszłym roku ten
budżet  obywatelski  i  pani  skarbnik,  gorąco  liczymy  na  to,  że
w kolejnych latach uda się ten budżet obywatelski kwotowo zwiększyć.
Dziękuję serdecznie. 

Radny – GRZEGORZ STRZELCZYK – Przewodniczący Klubu PiS
Dzień dobry, witam państwa, panie przewodniczący, panie prezydencie,
pani skarbnik, pani sekretarz, w ostatnim miesiącu mieliśmy dwie takie
dość  bulwersujące  dość  sprawy.  Pierwszą,  o  której  mówiła  pani
sekretarz,  to  są  te  potencjalne  nieprawidłowości,  które  miały  miejsce
w Marinie Gdańsk i cieszy nas to, że ta sprawa będzie wyjaśniana. I była
druga kwestia,  która  pojawiała  się w ostatnim miesiącu,  to  jest  jeden
z  portali  internetowych  gdańskich  przesłał  do  pana  prezydenta,  co
prawda anonimowy list pracowników Saur Neptun Gdańsk informujący
o wyprowadzaniu pieniędzy ze spółki na szeroką skalę. Otóż chciałem
powiedzieć,  że  w  tym  anonimie  jest  to  tak  określone,  że  to  jest
wyprowadzanie pieniędzy na szeroką skalę, ja z punktu widzenia grupy
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kapitałowej  czy  też  spółki  mógłbym  powiedzieć,  że  to  jest  próba
racjonalizacji kosztów racjonalnej alokacji kosztów bądź też racjonalnego
zarządzania wynikiem grupy czy wynikiem firmy. Niestety polskie prawo
takie  działanie  dopuszcza i  tutaj  nie  ma jakby właściwie  nieprawnych
działań ze strony zarządu spółki. Natomiast pozwala to stawiać szersze
pytanie,  w  jaki  sposób  i  w  pełni  świadomie  wpuszczamy  do  miasta
Gdańska  do  spółek,  których  miasto  Gdańsk  jest  udziałowcem,
inwestorów  zagranicznych.  Raz  w  roku,  mniej  więcej  w  okolicach
składania  oświadczeń  majątkowych  prasa  się  ekscytuje  osobami
z otoczenia pana prezydenta, które zasiadają w organach nadzorczych
spółek. My nie podejmujemy wtedy tego tematu, bo rozumiemy, że te
osoby nie zasiadają tam li  tylko i  wyłącznie,  żeby osiągać dodatkowe
dochody, natomiast spełniają w imieniu akcjonariuszy rolę racjonalnego
zarządzania  spółkami  i  teraz  ten  przyczynek  pozwolił  nam  na
zastanowienie się i na powiedzenie sprawdzam, jak w organach spółek
miasta Gdańska funkcjonują przedstawiciele udziałowca Gdańsk, w tym
celu, żeby pomóc panu prezydentowi, bo wiem, że zostało podjęte jakieś
postępowanie  wyjaśniające  dotyczące  tej  sytuacji.  Złożyliśmy  w  dniu
dzisiejszym interpelację dotyczącą dwóch spółek: Saur Neptun Gdańsk
i GPEC, bo to są dwie spółki, w których miasto Gdańsk ma udziały, a są
to spółki powiązane z podmiotami zagranicznymi. I tak, stawiamy takie
pytania,  które  myślę,  że  pomogą  panu  prezydentowi  wyjaśnienie  tej
sytuacji,  czy jest  obowiązująca  procedura zamawiania  usług i  zakupu
produktów w ramach  grup  kapitałowych,  w  których  funkcjonują  wyżej
wymienione spółki, czy w ramach wyżej wymienionych grup kapitałowych
funkcjonuje  system  cen  transakcyjnych,  czy  i  w  jakim  trybie  są
zamawiane usługi i kupowane produkty w wyżej wymienionych spółkach,
czy GPEC i Saur Neptun Gdańsk ponoszą koszty usług marketingowych
i doradczych, świadczonych przez podmioty powiązane, jeżeli tak, to w
jakiej  wysokości  w  skali  roku,  czy  istnieją  limity  wydatków,  powyżej
których wymagana jest akceptacja rady nadzorczej, jeżeli tak, to jaka jest
wysokość tych limitów. I wreszcie 6 pkt, w jakiej wysokości zagraniczne
podmioty powiązane generowały koszty w wyżej wymienionych spółkach
w latach 2010-2012 w ujęciu rocznym.                    Jak powiedziałem, nie
jest to działanie niezgodne z prawem czy                     w sposób
właściwie niewłaściwy funkcjonowania, natomiast musimy mieć wszyscy
świadomość  i  to  podnosiłem  w  dyskusji  w  momencie  prowadzenia
procesu  prywatyzacyjnego  GPEC,  bo  SNG  to  jest  rzecz  jakby
wcześniejsza,  że  można  powiedzieć,  skutki  takiej  działalności
inwestorów zagranicznych są na trzech płaszczyznach negatywne dla
mieszkańców  Gdańska.  po  pierwsze,  zawsze  to  jest  generowanie
kosztów, a w związku z tym ma to bezpośrednie przełożenie na koszty,
w  sposób  pośredni  podwyższa  to  koszty  funkcjonowania
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przedsiębiorstw, a w związku z tym zmniejsza bazę opodatkową tychże
przedsiębiorstw,  czyli  uszczupla  wpływy  do  budżetu  miasta  Gdańska
z  tytułu  CIT  i  wreszcie  trzecia  rzecz,  to  jest  właśnie  generalnie  taki
ogólny  odbiór  społeczny.  Ja  przypomnę  tutaj  słowa  na  tej  sali
wypowiedziane  przez  burmistrza  Lipska,  pana  Kamińskiego,  że  jako
sposób  inwestowania  czy  cel  inwestowania  w  spółki  poza  granicami
Niemiec Stadtwerke Leipzig  ma na celu  to,  żeby wypracowując  zyski
w tych  spółkach zagranicznych subsydiować usługi  komunalne swoim
mieszkańcom  w  Lispu,  niestety  myśmy,  dzisiaj  właściwie  nie  ma  co
płakać nad rozlanym mlekiem, bo mamy do czynienia z jakąś sytuacją
zastaną, natomiast dobrze by było żebyśmy wszyscy byli na przyszłość
świadomi,  jakie  konsekwencje  niesie  takie  postępowanie  i  takie
gospodarowanie  spółkami  miasta  Gdańska,  dziękuję  bardzo.
A,  przepraszam,  jeszcze  jako  opozycja  chciałbym  podziękować  panu
prezydentowi  i  wyrazić  uznanie  za  organizację  konferencji  SmartCity,
była na bardzo wysokim poziomie w tym roku i te koleżanki i koledzy,
którzy  nie  uczestniczyli  w tej  konferencji  niech  żałują,  naprawdę  była
masa fantastycznych, merytorycznych prelekcji i myślę, że ta konferencja
w latach następnych będzie się również rozwijała. Dziękuję. 

PUNKT 4

UCHWAŁY

1) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  Gminy  Miasta  Gdańska  na  lata  2013-2040
(druk 1103 + autopoprawka);

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska
Przedstawiła  projekt  uchwały  nr  1103  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękują bardzo.  KSiB,  KPGiM, KSiŁP,  KE,  KSSiOZ,  KKiP,  KSiT,  KR
opinie pozytywne. 

Radny – PIOTR BORAWSKI
Pani  skarbnik,  ja  mam  dwa  pytania  do  tego  druku,  pierwsze  już
zadawałem na komisji,  pani  dyrektor  Ostaszewska wtedy nie potrafiła
szczegółowo  odpowiedzieć,  jeżeli  dzisiaj  pani  nie  będzie  potrafiła
odpowiedzieć,  także  będę  później  po  prostu  dopytywał.  Chodzi  mi
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o rozbudowę tych dróg w dzielnicy Kokoszki,  w związku z budowaną
nową szkołą,  tam jest  w ciągu dwóch lat  kwota bodajże aż 9 mln zł,
rozumiem, że to nie jest tylko jak gdyby jakaś prosta, jedna droga do
szkoły, tylko to jest bardziej kompleksowe rozbudowanie większości dróg
w  tej  dzielnicy,  żeby  rozumiem,  że  dzieci,  które  będą  tam  później
uczęszczać  z  wielu  miejsc  dzielnicy  mogły  do  tej  szkoły  dotrzeć.
Natomiast  drugie  pytanie  dotyczące  programu  Sowa,  czyli  tego
energooszczędnego oświetlenia ulicznego, czy jesteśmy w stanie podać
już w tej chwili, a jeżeli nie jesteśmy w stanie w tej chwili, to kiedy, jakie z
tego tytułu będą oszczędności, bo jak dowiedzieliśmy się na KPGiM, to
w przyszłym roku planujemy wydanie aż 20 mln zł z budżetu ZDiZ na
oświetlenie  dróg  w  mieście  Gdańsku,  więc  jest  to  kwota  olbrzymia
i  pytanie  czy ten program  Sowa,  czyli  rozumiem zmiany ze zwykłego
oświetlenia  na  oświetlenie  ledowe,  energooszczędne  jakie  przyniesie
oszczędności? Dziękuję bardzo. 

ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Panie przewodniczący, wysoka rado, postaram się odpowiedzieć, bo to
właściwie pytanie do mnie, tak odnoszę wrażenie. Jeśli chodzi o budowę
i modernizację, właściwie nie budowę, dróg na Kokoszkach, to w ramach
projektu budowy szkoły, budujemy ulicę Azaliową. I to jest droga nowa,
jej  nie  było,  ją  musimy wykonać  jako  dojazd.  Żeby nie  popełniać  już
błędu, bo jednak jesteśmy już organizacją samouczącą się i wyciągamy
wnioski z poprzedniego projektu na Ujeścisku, zrobiliśmy kompleksową
analizę  w  trzech  obszarach  odległościowych,  tak,  czyli  tak  jakby
zrobiliśmy trzy kręgi, trzy zbiory ustalając w ten sposób strategiczny plan
modernizacji  najpierw ciągów pieszych,  bo to jest  dla  nas najbardziej
istotne,  następnie  modernizację  czy  przebudowę  ciągów  jezdnych
w obszarze Kokoszek po to, żeby np. z osiedla Wiszące Ogrody można
było  spokojnie  dojść  potencjalnie  suchą  nogą  po  chodniku  do  tejże
szkoły.  I  to  jest  właśnie  ten  program  i  stąd  to  zgłosiliśmy,  on  jest
zetapowany na 16 etapów, do wszystkich państwa zostanie przesłany
materiał, zresztą to wczoraj też omawialiśmy z dyrektorem Dawidowskim
i z panem Bernardem, dzisiaj ten materiał w uproszczonej trochę wersji
zostanie do państwa wysłany, bo on ogólnie zajmuje ze 170 stron chyba,
to  było  normalnie  kompleksowe  studium  wykonalności  wraz
z etapowaniem całego tego procesu. Jeszcze raz, 16 etapów, step by
step, zaczynamy  od  tych  najbardziej  pilnych,  czyli  od  tych
w bezpośrednim sąsiedztwie szkoły. Zakładamy przy projekcie Sowa, że
oszczędności w eksploatacji powinny sięgać, to jest parametr projektu,
minimum 100  tys.  zł  rocznie  na  eksploatacji.  Co  jest  bardzo  ważne,
przede  wszystkim  te,  to  w  konsekwencji  także  całego  programu
gospodarowania energetyką zmierza ku ograniczeniu emisji Co2, to jest
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jak  gdyby  podstawą  i  tego  projektu  i  całego  programu  zarządzania
energetyką w mieście.  W ramach tego programu wymieniamy oprawy
sodowe, czyli dalej stosujemy akurat ten rodzaj oświetlenia, liczymy na
to,  że  w  postępowaniu,  ponieważ  tutaj  będzie  na  pewno  dialog
techniczny, nie pójdziemy tutaj niską ceną w modernizacji, liczymy na to,
że  zastosujemy  również  nowoczesne  technologie,  typu,  mówię  typu,
dlatego, że nie jestem przekonany czy akurat to wygra, przygotowywana
przez  gdańską firmę Azot  Digital,  dlaczego ona jest  tak  interesująca,
ponieważ jest multifunkcyjna, czyli można ją wmontowywać również do
opraw tych,  które  wymieniamy,  ale  też  tych,  które  zostają  tylko  przy
wymianie  żarówek,  ale  do  tego  wszystkiego  daje  nam  możliwość
zarządzania czyli dodatkowych efektów w ograniczeniu zużycia energii,
nie tylko  w samej  nowej  jakości  urządzenia,  ale także w zarządzaniu
ilością  lumenów,  które  są  dostarczane  na  powierzchnię  gruntu,  czyli
ściemnianie  nie  poprzez  oporniki,  tylko  poprzez  podniesienie
częstotliwości prądu, to jest taka nowa technologia, od jakiegoś czasu
się  jej  bardzo  intensywnie  przyglądamy,  wdrożona  w  Londynie
i w Dubaju, przez tąże firmę, mamy nadzieję, że w dialogu technicznym
uda nam się skupić, żebyśmy poszli raczej w kierunku nie opornikowego
systemu  zarządzania  intensywnością  światła,  tylko  właśnie  tego
nowoczesnego poprzez zwiększenie częstotliwości prądu. 

Radny – KRZYSZTOF WIECKI
Pani skarbnik,  w pkt  budowa i  przebudowa dróg lokalnych w różnych
dzielnicach miasta jest wskazana ulica Walecznych, o którą zabiegałem
już od wielu lat, natomiast obawiam się, że przy takiej ilości dróg, które
tutaj  są wskazane i  tych 13 mln,  że może to nie wystarczyć,  bowiem
żeby tą ulicę zrobić, to trzeba również zmienić infrastrukturę podziemną,
chyba, że mówimy tutaj tylko o jezdni, wymianie masy bitumicznej. Ale
chciałbym się również dowiedzieć, gdzie w Brzeźnie przy falowcu na ul.
Wyzwolenia będziemy też robili taką drogę, bo z tego, co ja się orientuję,
w Brzeźnie  nie  ma takiej  ulicy  i  nie  ma w ogóle  falowca,  chyba,  że
mówimy tutaj  o  Nowym Porcie  i  ten falowiec  rzeczywiście  potrzebuje
takiego parkingu, o który też wielu radnych o to zabiegało od lat, jeżeli
tak, to się zgadzam. Dziękuję. 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska
Panie  radny,  w  autopoprawce  jest  sprostowanie,  w  miejsce  Brzeźna
wprowadzony jest Nowy Port, dzielnica Nowy Port. 

ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
W rzeczywistości to jest granica, tak naprawdę, droga, która prowadzi
z Nowego Poru do Brzeźna.  Tak też mi  się przynajmniej  wydaje,  jak
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znam  tą  dzielnicę  trochę,  natomiast  skupiłbym  się  na  tych
modernizacjach. Modernizacje dlatego się nazywają modernizacjami, że
nie  są  przebudowami.  Zdecydowanie  zmierzamy  w  tym  kierunku,
ponieważ przebudowy, tak, jak pan zwrócił uwagę, z wymianą systemu
odwodniewowego, to są dziesiątki milionów, to nie są już miliony zł, tylko
dziesiątki. W związku z tym, że w ocenie mieszkańców jednak raczej nie
uciążliwością  jest  brak  nowoczesnego  systemu  odwodnienia,  który
oczywiście  w  obszarach  w  których  działa,  będziemy  po  prostu
utrzymywali,  nie  będziemy  go  modernizowali,  modernizacje  dotyczą
generalnie nawierzchni i wzmocnienia nośności układu drogowego, czyli
zrywamy  czy  frezujemy  starą  nawierzchnię,  nadlewamy  z  grubszą
wartością  nawierzchnię  ścieralną,  w konsekwencji  podnosimy również
nośność  tejże  drogi,  tak  zrobiliśmy  jako  pierwszą,  w  większej  skali
odcinek Traktu Św. Wojciecha, teraz jesteśmy po modernizacjach w ten
sposób  ulicy  Beethovena  i  w  ten  sposób  będziemy  modernizować
program modernizacji na najbliższe 2-3 lata przygotowujemy z układem
dróg,  najpierw  chodników,  następnie  również  dróg.  Oczywiście
w pierwszej jakby fazie będziemy modernizować chodniki. Dziękuję. 

Radna – JOLANTA BANACH
Jedno  sprostowanie,  panie  prezydencie,  ulica  Beethovena  jest
wyremontowana do Kurpińskiego, nie cała, czyli do tego dojazdu, gdzie
pan minister Nowak może do swojego mieszkania się przemieścić a od
mojej  części  do  ronda  jest  nie  remontowana.  Mam  nadzieję,  że
w  przyszłości  to  zaniedbanie  zostanie  uzupełnione.  Dziękuję  bardzo.
Ale nie, nie, to był tylko żart, przepraszam panie przewodniczący, jeśli
można,  szanowna  pani  skarbnik,  budżet  na  2014  rok  jest  budżetem
bardzo w niektórych  obszarach dramatycznym,  KE już  opiniowała  już
część  dotyczącą  oświaty,  pomoc  społeczna  wejdzie  z  deficytem
w następny rok, w związku z tym nowe projekty wpisane do WPF myślę,
że powinny być poddane jakiejś takiej bardziej wnikliwej analizie, bo to
są nowe zobowiązania.  Pojawia się tutaj wprawdzie zapowiadane, ale
pojawia się budowa Centrum Sportu Młodzieżowego, projekt Wyspa św.
Franciszka i te, które pani była uprzejma wymienić. Ponieważ jak mówię,
budżet  na  2014  rok  w  wielu  działach  dotyczy  bardzo  poważnych
ograniczeń,  chciałabym  zapytać  o  zasadność  tych  nowych  projektów
wprowadzonych  do  WPF,  np.   to,  kto  będzie  podmiotem  czy
beneficjentem ostatecznym środków na projekt Wyspa św. Franciszka.
Tam miasto dokłada mln zł jako wkład własny do ubiegania się o środki
norweskie.  Rozumiem, że gmina nie jest  podmiotem aplikującym o te
środki,  po  drugie,  w  sprawie  raportów  monitorowania  efektów
wprowadzenia oświetlenia energooszczędnego, czy to trzeba zlecać na
zewnątrz  tego  rodzaju  raporty?  To  jest  wydatek,  który  mógłby  być
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poniesiony np.  przez Wydział  Ochrony Środowiska  czy też  nie.  I  czy
środki  na  monitorowanie,  przepraszam,  na  wybór  operatora  tego
programu  ożywienia  dróg  wodnych  są  środkami  leżącymi  po  stronie
miasta czy są środkami unijnymi? Te 3 mln 674 tys. zł ogółem. I ostatnie
pytanie, prosiłabym o odpowiedź może nie panią skarbnik, kto dokonuje
wyboru  dofinansowania  z  bazy  priorytetów  inwestycyjnych  tych  a  nie
innych  projektów,  czyli  kto  decyduje,  że  z  bazy  priorytetów
inwestycyjnych  na dany rok np.  zostanie  zakwalifikowany do remontu
chodnik na Sempołowskiej  a nie chodnik na Wasowskiego. Kto o tym
decyduje? Dziękuję. 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska
Odpowiem na kilka pytań, na pozostałe pytania udzieli odpowiedzi pan
prezydent Bojanowski.  Wracając do przedsięwzięć wieloletnich, proszę
państwa,  ostatnie  trzy  lata  była  przyjęta  zasada,  że  zlecanie  zadań
z  zakresu  pomocy  społecznej  czy  też  chorób  związanych
z  przeciwdziałaniem narkomanii,  przeciwdziałaniem alkoholizmowi  czy
też  programy  związane  w  ramach  promocji  zdrowia,  lepiej  są
realizowane  przez  podmioty,  które  są  wyłonione  w  ramach  konkursu
w okresie trzech lat niż w okresie jednego roku ze względu na pewność
realizacji  programu i  też możliwość zainwestowania przez te jednostki
własnych środków. Dlatego ponieważ kończą się te umowy w bieżącym
roku,  aby  móc  rozpisać  konkurs  na  wyłonienie  nowych  podmiotów,
konieczne  jest  właśnie  spisanie  tych  przedsięwzięć.  Wracając  do
projektu  Wyspa  Św.  Franciszka,  proszę  państwa,  zgodnie  z  ustawą
o  ochronie  zabytków,  miasto  jest  nawet  zobligowane  do  wspierania
poprzez  dotacje  podmiotów  i  osób  fizycznych  środkami  w  zakresie
remontów, napraw obiektów zabytkowych, toteż poprzez dotację miasto
wspomaga  ten  projekt,  wspomaga  wkład  własny,  żeby  podmiot  mógł
pokazać wkład własny i móc aplikować o dofinansowanie z mechanizmu
finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego. Sprawa programu
ożywienia dróg wodnych, proszę państwa, zgodnie z projektem, który był
aplikowany  o  dofinansowanie  środków z  UE,  dokonany był  zapis,  że
prowadzenie  tych  dróg  wodnych  będzie,  czyli  tych  przystanków,  nie
będzie  dokonywane  przez  własną  jednostkę,  tylko  przez  wyłoniony
w  drodze  przetargu  podmiot,  w  związku  z  tym  musimy  wypełnić
aplikację, wymogi wynikające z aplikacji tego projektu, jest to po prostu
obowiązek,  bo  inaczej  proszę  państwa  będziemy  zmuszeni  zwrócić
środki, ale są to nasze środki, środki miasta. 

ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Może  akurat  jeśli  chodzi  o  to  ożywienie  dróg  wodnych  to  jest
nieszczęśliwa  nazwa  przez  MOSiR  wprowadzona,  dlatego,  że  to  są
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pieniądze  na  operatora  de  facto,  tego  systemu.  Natomiast  jak
rankingujemy, jak wybieramy zadania, jest kilkanaście nawet bym nazwał
czynników,  które  wpływają,  tak,  pierwsze,  czy  to  zadanie  jest  już
przygotowane,  pierwsze podstawowe to jest  w ogóle lista zadań, jeśli
chodzi o chodniki,  drogi, ich zły stan rankingowany przez ZDiZ. Takie
bazy  są  w  ZDiZ,  w  ramach  tych  baz  dochodzimy  do  realizacji  tych
najsłabszych  etapów,  następnie  oczywiście  projektujemy,
przygotowujemy, w zależności od tego, jakie mamy źródła finansowania,
czasami udaje nam się znaleźć partnera prywatnego, który coś dołoży,
wtedy to zadanie wchodzi jakby szybciej, tak, do realizacji, bo generalnie
chcemy wskazać wszystkim do tego, że jakby im więcej partnerów do
pewnych  zadań,  tym  szybciej  uda  nam się  zebrać  po  prostu  pewne
środki do wykonywania tychże projekt  ów i  tak odbywa się ten wybór
kolejności zadań wprowadzanych do realizacji,  np. dzisiaj po sesji  czy
nawet  w  trakcie  Wydział  Programów  Rozwojowych  jedzie  oceniać
rankingi  projektów  w  Bazie  Projektów  Inwestycyjnych,  zakres  ich
przygotowania,  potencjalne  źródła  finansowania,  czy  jest  możliwość,
preferowane  są  te  zadania,  które  mają  obce  źródła  finansowania
dostępne czy możliwe, tak. 

Radna – ALEKSANDRA DULKIEWICZ
Panie  prezydencie,  ja  chciałam  jeszcze  tylko  o  ten  program  Sowa
dopytać,  rzeczywiście  on nie  jest  do WPF wprowadzany,  tylko  efekty
monitorowania,  czy  monitorowanie  efektów  tego  programu,  natomiast
o sam program chciałam dopytać, w jakim stopniu on jest finansowany
z budżetu miasta, w jakim stopniu z środków zewnętrznych, zdaje się, że
tak,  to  są środki  z  funduszu  ochrony środowiska  czy z  jakich  innych
źródeł? Dziękuję. 

ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
W  takim  razie  ja  o  tej  Sowie powiem.  Sowa,  jak  każdy  inny  ptak,
generalnie,  takie te projekty są.  40% ograniczenia emisji  CO2, to jest
w  związku  z  oszacowanego  potencjału  emisji  CO2,  w  związku
z używaniem energii elektrycznej do oświetlania ulic, program zakłada
40% ograniczenie tejże emisji, co mówi o tym, że minimum 100, bo to są
dwie  przestrzenie,  raz  ograniczenie  kosztów  i  liczone  w  kosztach
bazowych,  bo  pamiętajmy,  że  ceny  rosną,  teraz  trochę  spadały,  ale
generalnie  rosną  w  długiej  perspektywie,  więc  te  100  tys.  jest  ceną
bazową, tak, natomiast bardziej znaczącym parametrem jest szacowane
obniżenie emisji  CO2, natomiast jeżeli  chodzi o wsparcie, to jest 45%
kosztów kwalifikowanych z Narodowego Fundusz Ochrony Środowiska,
to  są  chyba  akurat  pieniądze  kanadyjskie,  tak  mi  się  wydaje,  ze
sprzedaży praw do emisji CO2 przez polski rząd. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję.  Więcej  pytań  nie  ma.  Proszę  państwa,  przystępujemy  do
głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem?

za -   23
przeciw -     8
wstrzymało się -     0

Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1003/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040

Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu

2) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska
na 2013 rok (druk 1104 + autopoprawka); 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska
Przedstawiła  projekt  uchwały  nr  1104  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękują bardzo.  KSiB,  KPGiM, KSiŁP,  KE,  KSSiOZ,  KKiP,  KSiT,  KR
opinie pozytywne. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów jest za
podjęciem? 

za -   25
przeciw -     7
wstrzymało się -     1

Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a
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Uchwałę Nr XXXV/1004/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na
2013 rok

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu

3) w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków
transportowych na terenie Miasta Gdańska (druk 1073);

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska
Przedstawiła  projekt  uchwały  nr  1073  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. KPGiM, KSiB opinie pozytywne. 

Radna – JOLANTA BANACH
Pani  skarbnik,  co  roku  właściwie  dyskutujemy  o  tych  stawkach  od
środków  transportowych,  wskazując,  że  one  nie  zbliżają  się  do
maksymalnych możliwych, brak dochodu z tego tytułu szacuje pani na
około  5  mln  zł  i  tutaj  rzeczywiście  widać  takie  balansowanie  między
interesem  biznesowym  właścicieli  bądź  kierowców  a  wpływami  do
budżetu  miasta  i  w  ramach  tej  jakby  próby  równowagi  chciałabym
zapytać  o  przyczyny  tej  takiej  łagodnej  progresji  w  tym  przedziale
samochodów ciężarowych do 5,5 tony a ciężarówkami od 5,5, do 9 ton,
powyżej 12 jest tam już dosyć duża progresja, natomiast te środkowe od
5,5 do 9 w stosunku do tych do 5,5 ton mamy taki niewielki wzrost. Czym
jakby jest to tłumaczone? 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska
Pani  mówi  o  stawkach,  nie  o  wzroście  kwotowym,  proszę  państwa,
ponieważ  nie  chcieliśmy za  bardzo  też  obciążać  właścicieli  pojazdów
prowadzących  działalność  gospodarczą,  czy  to,  mówię
o  przedsiębiorcach,  zarówno  o  osobach  fizycznych  jak  i  również  o
osobach  prawnych.  Wychodzimy  z  założenia,  że  oczywiście  stawki
muszą wzrosnąć z uwagi na to, że musi być źródło zwiększone dochodu,
bo zwiększają się i wydatki, natomiast tak kalkulowane były stawki, aby
zbytnio nie obciążać przedsiębiorców. 
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Radny – KRZYSZTOF WIECKI
Pani  skarbnik,  powiedziała  pani,  że  najwyższy  wzrost  to  jest  96  zł,
natomiast wzrost tych stawek w różnych asortymentach to jest od 0,26,
czyli  tam nawet,  gdzie te 96 zł  jest  nominalnie najwyższy  wzrost,  do
ponad 6%, z czego wynika, że jaki jest powód, jest taka rozpiętość od
niecałych 0,3 do niemalże 7%. Czym to jest uwarunkowane? 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska
Proszę  państwa,  podatek  od  środków  transportowych  płatny  jest
w  czterech  ratach,  w  związku  z  tym  tak  zostały  te  stawki  również
skalkulowane,  ich  wzrost,  aby  można  było  podzielić  wzrost  przez  12
miesięcy,  bo  też  się  tak  zdarza,  że  jeżeli  przedsiębiorca  sprzedaje
samochód  15  np.  lutego,  to  proszę  państwa  stawki  byłyby  nierówne
w danym miesiącu w skali roku i jak państwo zobaczycie, to wzrost jest
albo o złotówkę w każdym miesiącu albo 2 zł w każdym miesiącu albo
maksymalnie 8 zł w każdym miesiącu, staraliśmy się rozłożyć ten wzrost
stawek na okres 12 miesięcy. 

Radny – KRZYSZTOF WIECKI
Pani skarbnik, rozumiem, że jest to płacone w 12 ratach, czyli 12 razy,
może  być  tak  płacone,  ale  może  warto  by  było  się  w  takiej  sytuacji
zastanowić,  że dla  tych  płatników,  którzy np.  płacą jedną stawkę raz
w roku, odstąpić od podwyżki, bo ja rozumiem, że to są większe koszty,
tzn. większe wpływy dla miasta, jeżeli to są na cały rok, natomiast są
również  to  koszty,  koszty  dla  miasta  księgowania  tego,  tych  wpłat.
Dziękuję bardzo. 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska
Proszę państwa, konstytucja ale również ustawa o podatkach i opłatach
lokalnych  nie  pozwala  samorządom,  mówię  o  organach
uchwałodawczych,  stosować  zwolnień  podmiotowych  ani  podmiotowo-
przedmiotowych, w związku z tym, zastosowane zwolnienie, które pan by
proponował miałoby charakter zwolnienia podmiotowo-przedmiotowego.
Konkretny podmiot jakby zapłacił jednorazowo to miałby stawkę niższą,
takich rada kompetencji nie ma. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. Więcej głosów już nie ma. Kto z pań i panów jest za
podjęciem? 

za -   21
przeciw -     0
wstrzymało się -     7
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Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1005/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków
transportowych na terenie Miasta Gdańska

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu

4) w sprawie opłaty targowej (druk 1074 + autopoprawka);

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska
Przedstawiła  projekt  uchwały  nr  1074  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję. KPGiM, KSiB opiniowały pozytywnie. 

Radna – JOLANTA BANACH
Pani  skarbnik  wyjaśniła  powody,  dla  których  dosyć   mocno obniżono
opłatę  targową  dla  uczestników  jarmarku  bożonarodzeniowego
i  jarmarku  dominikańskiego,  natomiast  dosyć  wysoko,  bo  ponad  4%
podwyższono  opłatę  targową  dla  tych  najdrobniejszych  kupców,  czyli
sprzedających ze stołu, z ziemi, w związku z tymi argumentami, które
pani  przytoczyła,  które  dotyczą  obniżek,  chciałabym  się  zapytać,  czy
miasto  Gdańsk  odnotowało  brak  zainteresowania  uczestnictwem
w jarmarku dominikańskim drobnych przedsiębiorców, czy my musimy
jakoś szczególnie zachęcać dodatkowo do tego uczestnictwa, a pytam
dlatego,  że  koszt  sprzątania  po  jarmarku  dominikańskim,  zwłaszcza
skarzą się na to wspólnoty mieszkaniowe, obciąża też owe wspólnoty,
lokatorów wspólnot,  które po jarmarku mają pełne ręce roboty,  skarżą
się, interweniują u radnych, czy naprawdę musimy w sposób finansowy
zachęcać do uczestnictwa w jarmarku dominikańskim, który wydaje mi
się, cieszy się dużą popularnością, a jeśli chodzi o koszty porządkowe,
obciążające  także  wspólnoty,  generuje  dosyć  wysokie  koszty,  czy
naprawdę jest to zabieg konieczny? 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska
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Proszę państwa, od co najmniej 3 lat Międzynarodowe Targi Gdańskie,
które są organizatorem Jarmarku Św. Dominika, zgłaszały do miasta, że
stawki  opłaty  targowej  na  tym  właśnie  jarmarku  powinny  zostać
obniżone, ponieważ potencjalni  handlowcy chcą rezygnować z udziału
w jarmarku,  bo jednak to są dzienne koszty,  oprócz tych  kosztów są
jeszcze  wysokie  koszty  eksploatacji  min.  właśnie  związane
z porządkowaniem terenu, za porządkowanie terenu są odpowiedzialne
Międzynarodowe Targi  Gdańskie,  w związku z tym są dosyć  wysokie
koszty  eksploatacji  i  wysoka  opłata  targowa  jednakże  zniechęca tych
przedsiębiorców.  Ale  proszę  państwa,  ja  wracam  do  dyskusji
z  poprzednich  lat,  to  właśnie  państwo  wnioskowaliście  o  obniżenie
stawek  tej  opłaty  targowej  na  tych  jarmarkach  i  też  pan  prezydent
wsłuchując  się  w  głos  państwa,  ale  i  spółki  organizatora  proponuje
obniżenie tych stawek. 

ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Ja  bym dodał  tylko,  że  chodzi  głównie,  bo  tak  naprawdę  największy
problem jest z produktami regionalnymi. W tym roku udało się namówić
ten nasz region, kaszubski region do wystawienia jeden tydzień i to był
ogromny problem, nam dzisiaj zależy na tym, żeby, i tak zresztą państwo
widzicie,  nie,  nie,  nie  tylko  bożonarodzeniowy,  bo  na  Jarmarku  Św.
Dominika  również  jest  ogromny  problem  ze  ściągnięciem  produktów
regionalnych,  mniejszy  problem,  a  my  go  ograniczamy  strategicznie,
w  ogóle  w  samej  strukturze,  przez  komisję  jarmarkową,  udział  tych
przysłowiowych  majtek,  tak,  czy  różnych  rzeczy,  to  ograniczamy,
natomiast  żeby  dać  szansę  artystom,  to  oni  jasno  zwracają,  musimy
mieć, bo te koszty nas zabijają, tak, to samo zresztą mówią producenci
tych regionalnych produktów żywnościowych,  że ich nie stać na to, te
gospodynie, to i tak dla nich koszt jest duży, żeby wysłać tutaj osobę,
która to sprzedaje i fiskalizuje, a co mówić, i to jest jakby reakcja na tą
sugestię.  Natomiast  jeśli  chodzi  o  czystość,  staramy  się  za  wszelką
cenę, bo MTG odpowiada za czystość w czasie jarmarku, kontraktuje
PRSP, głównie, bo to jest główny wykonawca i myślę, że jeżeli jest, bo ja
nie wiem czy problemem są koszty związane z czyszczeniem wspólnot,
czy raczej generalnie niechęć wspólnot do tego eventu, a  ten event to
jest drugi w Europie event w przestrzeni publicznej o tym charakterze,
właściwie  Oktoberfest  możemy tylko powiedzieć,  że jest  o tak  dużym
charakterze, tak długim czasie i tak dużej wielkości jakby utrudnieniem
życia. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
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Ja  uważam,  że  ten  kierunek  obniżki  jest  nareszcie,  tak  bym  chciał
powiedzieć i to jest bardzo rozsądne rozwiązanie, więc z przyjemnością
zagłosuję za. 

Radna – ALEKSANDRA DULKIEWICZ
Ja tylko króciutko właściwie do pani radnej Banach, kilkoro z nas radnych
jest członkami komisji tzw. jarmarkowej i właściwie parę razy             w
roku  stykamy  się  z  wyzwaniem  organizacji  przede  wszystkim  jednak
nowej tradycji, jaką jest jarmark bożonarodzeniowy, który z trudem, bo
z trudem, ale się rozwija i  jednak wzbogaca atrakcyjność śródmieścia
Gdańska i rzeczywiście postulat obniżenia opłat targowych był jednym
z kluczowych zgłaszanych przez organizatorów jarmarku i cieszę się, że
udało  się  nam dzisiaj,  mam nadzieję,  do  tego  doprowadzić,  żeby  te
opłaty obniżyć. Dziękuję. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. Kto z pań i panów radnych jest za? 

za -   31
przeciw -     1
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1006/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w sprawie opłaty targowej

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu

5)  w  sprawie   uchwalenia   miejscowego   planu   zagospodarowania
przestrzennego   Nad  jeziorem  Jasień  w  mieście  Gdańsku
(druk 1072); 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1072  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. KRPiOŚ opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma.
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem druku?

za -   30
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1007/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w   sprawie   uchwalenia   miejscowego   planu   zagospodarowania
przestrzennego  Nad jeziorem Jasień w mieście Gdańsku

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu

 6)  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego Stare Miasto - Muzeum II Wojny
Światowej w mieście Gdańsku  (druk 1071); 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1071  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję. KRPiOŚ opinia pozytywna. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Proszę mi powiedzieć, jak to się stało, że przyjęto kryteria w konkursie
i one były niezgodne z planem zagospodarowania przestrzennego dla tej
powierzchni, gdzie ta inwestycja miała się dokonać czy ma się dokonać? 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska
Konkurs  przebiegał  równolegle  z  pracami  nad  planem  i  plan
obowiązujący,  ten,  który  już  teraz  nie  jest  obowiązujący,  bo  został
unieważniony,  wprowadzał bardzo liberalne zapisy właśnie ze względu
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na  to,  że  wtedy  jeszcze  nie  było  wiadomo,  jaka  praca  konkursowa
zwycięży. 

WIESŁAW BIELAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Panie  przewodniczący,  wysoka  rado,  akurat  konkurs  był  ogłoszony
wówczas  w zgodzie  z  obowiązującym  planem,  który  dopuszczał  taką
formę. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Moja  radość  jest  przeogromna,  ale  w  związku  z  powyższym  co  się
zmieniło? Czy rozstrzygnięcia i przyjęte kryteria się zmieniły? 

WIESŁAW BIELAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Panie przewodniczący, wysoka rado, tu się nic nie zmieniło, po prostu
podważono legalność planu ze względu na stwierdzenie niedopełnienia
formalnego  polegającego  na  przedłożenia  do  konserwatora  zabytków
projektu  bez  prognozy  oddziaływania  na  środowisko,  przy  czym  nie
przeszkodziło  to  konserwatorowi  rozstrzygnięcie  podjąć,  a  praktyka
w Polsce jest mniej więcej pól na pół, część daje z prognozą, część nie
daje. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Czyli  rozumiem,  że  podważono  prawidłowość  zatwierdzenia  czy  prac
nad planem, tak? W związku z powyższym jak rozumiem urząd popełnił
błąd, bo nie dopełnił tych spraw formalnych, a teraz rozumiem, że chce
to naprawić, tak? 

WIESŁAW BIELAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Stan wiedzy w momencie uchwalania był taki iż uznawano w praktyce
w tym regionie,  iż  jest  to  prawidłowe,  tę  prawidłowość podważył  sąd,
mamy takich planów uchwalonych w ten sposób sporo. Natomiast w tej
chwili  nie naprawiamy sytuacji  w związku z tą dolegliwością formalną,
tylko ze względu na to, by w sytuacji, kiedy będzie konieczność zmiany
decyzji  o  pozwoleniu  na  budowę,  była  podstawa  formalno-prawna  do
podjęcia tejże decyzji. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję  bardzo.  Więcej  głosów nie  ma.  Kto  z  pań  i  panów jest  za
podjęciem? 

za -   31
przeciw -     0
wstrzymało się -     0
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 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1008/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego Stare Miasto - Muzeum II Wojny Światowej w mieście
Gdańsku  

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu

7) o    przystąpieniu    do      sporządzenia     miejscowego    planu
zagospodarowania  przestrzennego   Piecki  -  Migowo  rejon  ulicy
Królewskie Wzgórze w mieście Gdańsku (druk 1098);

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1098  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję.  KRPiOŚ  opinia  pozytywna.  Nie  ma  głosów w dyskusji.  Kto
z pań i panów radnych jest za podjęciem druku?  

za -   32
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1009/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

o    przystąpieniu    do      sporządzenia     miejscowego    planu
zagospodarowania  przestrzennego   Piecki  -  Migowo  rejon  ulicy
Królewskie Wzgórze w mieście Gdańsku
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Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu

8) w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/779/13 Rady Miasta Gdańska
z  dnia  28  marca  2013  roku  o  przystąpieniu  do  sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Osowa rejon
ulicy Kielnieńskiej przy torach II w mieście Gdańsku (druk 1076);

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1076  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję. KRPiOŚ opinia pozytywna. 

Radny – PIOTR BORAWSKI
Dziękuję w ogóle panie dyrektorze za zajęcie się tą sprawą, uważam, że
to jest bardzo istotne, żeby ta działka została wyodrębniona, generalnie
uważam, że brak tego przystanku na trasie PKM jest  dużym błędem,
mam nadzieję, że on w trakcie już, po uruchomieniu będzie naprawiony
i też uważam, że w ogóle gmina miasto Gdańsk powinno dużo bardziej
zainteresować się tym, żeby tam był węzeł integracyjny, żeby zrobić tam
przystanek,  oczywiście  wspólnie  z  marszałkiem,  ze  spółką  PKM  niż
interesować się chociażby takim projektem jak nowa Spacerowa, tunel
pod  Pachołkiem,  dużo  bardziej  istotne  jest  to,  żeby  inwestować
w  komunikację  zbiorową,  inwestować  w  to,  żeby  samochody  nie
wjeżdżały do centrum miasta, żeby ludzie zostawiali je na parkingu typu
park&ride i docierali koleją, niż kolejne samochody w mieście, w którym
już ponad 500 aut na 1000 mieszkańców. dziękuję. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. Więcej Gosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów
jest za podjęciem?   

za -   33
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1010/13
Rady Miasta Gdańska 
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z dnia 28 listopada 2013 roku

w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  XXXVI/779/13  Rady  Miasta  Gdańska
z  dnia  28  marca  2013  roku  o  przystąpieniu  do  sporządzenia
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  Osowa  rejon
ulicy Kielnieńskiej przy torach II w mieście Gdańsku

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu

9) w sprawie uchwalenia Strategii Realizacji Systemu Tras Rowerowych
dla Gdańska (SR STeR)  (druk 1093); 

WIESŁAW BIELAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Panie  przewodniczący,  wysoka  rado,  bardzo  proszę  o  zdjęcie  tegoż
druku  z  porządku  dzisiejszej  sesji,  by  mógł  on  wrócić  do  komisji.
Dziękuję. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. Czyli druk 1093 zdjęty z dzisiejszych obrad sesji.

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Ja prosiłbym o uzasadnienie zdjęcia. 

WIESŁAW BIELAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Szanowni  państwo,  KPGiM nie zajęła stanowiska wobec tegoż druku,
z prostej przyczyny, pracownik Biura nie przybył na posiedzenie komisji,
za  co  mogę  tylko  przeprosić  i  oczywiście  w  odpowiedni  sposób  to
potraktuję, ale w związku z tym proponuję, bo zwrócić to do komisji i na
komisji to omówić. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. Nie, nie jedna, bo opiniowały jeszcze inne komisje też,
była  jeszcze  Komisja  Sportu  i  Turystyki  i  Rewitalizacji,  czyli  Komisja
Polityki  Gospodarczej  i  Morskiej,  Sportu  i  Turystyki,  Rewitalizacji.
Jeszcze poproszę pana przewodniczącego Komisji Rewitalizacji.

Radny – DARIUSZ SŁODKOWSKI
Przyczyna jest bardzo prosta, Komisja Rewitalizacji jest komisją wiodącą
dla tego druku, a druk w ogóle nie został skierowany do komisji, więc nie
tylko my jej nie zaopiniowaliśmy, bo nie przyszedł pracownik, ale w ogóle
nie mieliśmy jego w planie prac. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
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Sekundę,  druk 1093,  przepraszam bardzo,  druk został  skierowany do
komisji.  Jest  karta  obiegowa  projektu  uchwały  i  są  trzy  komisje:
K.  Polityki  Gospodarczej  i  Morskiej,  K.  Sportu  i  Turystyki  i  K.
Rewitalizacji.  Dziękuję bardzo,  także został  skierowany,  a w tej  chwili
przechodzimy do druku 1090. 

11) w sprawie nadania nazwy ulicy (Głuszca) (druk 1090); 

BOGUMIŁ KOCZOT – Dyrektor Wydziału Geodezji
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1090  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. KKiP opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto
z pań i panów jest za podjęciem? 

za -   31
przeciw -     1
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1011/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w sprawie nadania nazwy ulicy (Głuszca)

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu

12) w sprawie nadania nazwy ulicy (Cietrzewia) (druk 1091);

BOGUMIŁ KOCZOT – Dyrektor Wydziału Geodezji
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1091  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. KKiP opinia pozytywna. 
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Radny – SZYMON MOŚ 
Chciałem tylko zwrócić uwagę, że cietrzew to duży kurak leśny, w Polsce
ściśle chroniony, to ważna informacja, dziękuję bardzo. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Występuje na Mazurach, pan dyrektor podaje. Dziękuję bardzo. Więcej
głosów w dyskusji nie ma, kto z pań i panów jest za podjęciem? 

za -   32
przeciw -     1
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1012/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w sprawie nadania nazwy ulicy (Cietrzewia)

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu

13) w sprawie nadania nazwy alei (Żołnierzy Wyklętych) (druk 1092); 

BOGUMIŁ KOCZOT – Dyrektor Wydziału Geodezji
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1092  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. KKiP opinia pozytywna. 

Radny – KRZYSZTOF WIECKI
Panie dyrektorze, dziękuję panu za ten projekt uchwały, jest to kolejny
krok  przypominania  o  naszej  historii  i  pamięci  tych  żołnierzy,  którzy
walczyli  za  to,  żebyśmy  mogli  dzisiaj  sobie  siedzieć  i  głosować  nad
uchwałami, dla dobra tego miasta, żeby pracować. Chociaż różnią nas
poglądy,  natomiast  myślę,  że  tutaj  w  tej  kwestii  nie  będzie  żadnych
rozbieżności, natomiast chciałem się też zapytać pana, ta ulica będzie
przebiegała  po  śladzie,  części  śladu  ulicy  Słowackiego,  ulicy
partyzantów, jak tutaj technicznie będzie wyglądało z dokumentami dla
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mieszkańców  tych  ulic,  które  wcześniej  się  nazywały  tak  jak
powiedziałem, inaczej. 

BOGUMIŁ KOCZOT – Dyrektor Wydziału Geodezji
Podziękowanie  należy  się  wnioskodawcom oraz  Prezydentowi  miasta
Gdańska,  ja  jestem  wykonawcą  tylko,  ale  dziękuję  za  pamięć.  Jeśli
chodzi  o  część formalną,  żadna z  osób mieszkających  wzdłuż  nowej
trasy nie  będzie  miała  dokonanych  wymiany  dokumentów ani  zmiany
adresu,  ponieważ  ta  droga,  która,  ci  mieszkańcy,  którzy  obecnie  są,
pozostaną  w  punktach  adresowych,  które  dotychczas  mają,  stąd  też
nasza  propozycja  była  nazwy  od  ulicy  Trawki  do  Hynka,  by  uniknąć
zmiany adresów na odcinkach ulicy Słowackiego oraz Kościuszki, tam,
gdzie jest prowadzona działalność gospodarcza  i są zamieszkałe. 

Radny – MAREK BUMBLIS
Panie przewodniczący, szanowni państwo radni, chciałbym tylko dodać,
że ten projekt związany z nadaniem nazwy Aleja Żołnierzy Wyklętych był
jednym z najbardziej oczekiwanych społecznie projektów nadania nazw
ulic, że początkowo wniosek dotyczył  tylko estakady nad Grunwaldzką
a udało się tak wspaniały odcinek prestiżowy i ważny symbolicznie dla
Gdańska uhonorować nazwą Żołnierzy Wyklętych. Dziękuję bardzo. 

Radny – SZYMON MOŚ 
Dziękuję,  przychylając  się  do  tych  głosów  chciałem  powiedzieć,  że
wielką  rolą,  naszą  i  myślę  wszystkich  mieszkańców,  też  przede
wszystkim środowisk opiniotwórczych, prasy,  mediów jest to, żebyśmy
przestrzegali tego, żeby ta nazwa była w stosunku do tego odcinka, który
nazwiemy używana, żebyśmy nie mieli takiej sytuacji, jaka miała miejsce
np. w Warszawie, gdzie nazwane rondo Babka, tam co prawda było to
rondo  dość  długo  obowiązywało,  niestety  ta  nazwa  się  nie  przyjęła,
ponieważ  nie  chciano  tej  nazwy  używać,  więc  taki  duży  apel  i  duża
nasza rola jest taka, by we wszystkich tych oficjalnych wystąpieniach, we
wszystkich naszych wypowiedziach cały czas tą nazwę podkreślać, tak,
aby ona naturalnym oczywiście biegiem rzeczy, bez żadnej ujmy, to jest
wypowiedź  bez  żadnej  ujmy  dla  szczytnej  nazwy,  ale  żeby  ona
w naturalnym takim biegu rzeczy weszła do użycia przez mieszkańców
Gdańska  i  to  będzie  ukoronowanie  takie  praktyczne  jest  inicjatywy.
Dziękuję. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. Kto z pań i panów jest za podjęciem druku? 
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za -   33
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1013/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w sprawie nadania nazwy alei (Żołnierzy Wyklętych)

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu

14) w sprawie zasad obciążenia hipoteką praw do nieruchomości Gminy
Miasta Gdańska (druk 1095); 

TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1095  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
KPGiM, KSiB opinie pozytywne. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Ja rozumiem, że może być taka sytuacja,  że miasto Gdańsk otrzyma
obiekt,  które  wybudowało  partnerstwo  publiczno-prywatne  i  już
obciążone hipoteką.

TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu
Oczywiście każdy przypadek jest indywidualnie rozpatrywany, natomiast
co do zasady, faktycznie, również może być taka sytuacja, że inwestor
który ma zamiar wybudować obiekt a`la użyteczności  publicznej,  który
będzie pełnił  funkcje  i  komercyjne,  będzie mógł  ubiegać się o to aby
prezydent pozwolił mu zabezpieczyć wzięcie kredytu nieruchomością, na
której ten obiekt wzniósł. Jeżeli zakładamy, w sytuacji zaistnienia takiego
momentu i z jakichś przyczyn inwestor odchodzi od inwestowania, czy
opuszcza daną nieruchomość, czy nie wiem, rezygnuje z prowadzenia
dalszej działalności, w tym momencie nieruchomość stanowi własność
gminy miasta Gdańska w dalszym ciągu, natomiast tutaj wierzyciel, czyli
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w tym  wypadku  bank  może  również,  jeżeli  będzie  np.  niewypłacalny
inwestor,  dochodzić  zwrotu  udzielonego  kredytu  w  stosunku  do  tej
wysokości  do nieruchomości,  która jest  obciążona hipoteką. Taka jest
istota hipoteki. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
A proszę mi powiedzieć,  czy pan widzi  możliwość zabezpieczenia się
prawnego przed takimi konsekwencjami gdy prezydent udzieli zgody na
obciążenie hipoteczne? 

TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu
Te sprawy są szczegółowo badane, natomiast wyrażenie zgody na tego
typu  obciążenie  jest  oczywiście  brane  pod  uwagę  sytuacja  skrajnie
negatywne, czyli np. kompletna niewypłacalność czy zlikwidowanie takiej
inwestycji,  natomiast  trudno  mi  w  tej  chwili  enumeratywnie  wyliczyć
przypadki czy sposoby zabezpieczeń przed takimi sytuacjami, nie można
ich na pewno w 100% wykluczyć. Na bazie tej uchwały, która w tej chwili
funkcjonuje, która umożliwia prezydentowi dania hipoteki takiej sytuacji
nie mieliśmy. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. Kto z pań i panów jest za podjęciem? 

za -   28
przeciw -     0
wstrzymało się -     2

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1014/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w sprawie  zasad  obciążenia  hipoteką  praw  do  nieruchomości  Gminy
Miasta Gdańska

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu

35



15)  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  zasad  i  trybu  udzielania
dotacji  celowej  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty
budowlane przy zabytku (druk 987); 

JANUSZ TARNACKI – Wydział Urbanistyki, Architektury i Ochrony
Zabytków
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  987  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję. KKiP, KSiB opinie pozytywne. 

Radna – JOLANTA BANACH
Ja panie dyrektorze chciałam tylko dopytać o to, czy źródłem tej dotacji
są środki własne budżetu miasta czy to jest dotacja z ministerstwa, czyli
czy to są środki budżetowe. Bo jeśli to by była nasza dotacja, z budżetu
miasta,  to  ja  rozumiem,  że  nie  zachodzi  tu  sprzeczność  z  ustawą
o zabytkach, bo miasto może decydować o przeznaczeniu podmiotowym
i  przedmiotowym  swoich  dotacji.  Czyli  widocznie  te  środki  na  prace
konserwatorskie pochodzą z budżetu państwa, tak, nie? To skąd my się
tą  kierujemy niezgodnością z ustawą? 

JANUSZ TARNACKI – Wydział Urbanistyki, Architektury i Ochrony
Zabytków
Jeśli chodzi o pkt dotyczący tych portali i przedproży, pani radna, proszę
państwa,  regulamin dotyczący udzielania dotacji,  regulaminy,  które są
uchwalane  przez  radę,  muszą  być  zgodne  z  przepisami  ustawy
o ochronie zabytków.  Nie ukrywam, że wcześniej  zaproponowany ten
zapis  wynikał  z   tego,  że przepisy te  są w rożnych  miejscach Polski
interpretowane.  W  związku  z  wątpliwościami,  które  w  trakcie
funkcjonowania  tego  regulaminu  się  pojawiły,  prezydent  wystąpił
o jednoznaczną opinię, która by rozstrzygnęła te wątpliwości, bo niektóre
gminy  zdecydowały  się  udzielać  dotacji  takim  obiektom,  które
indywidualnie  nie  są  wpisane,  natomiast  znajdują  się  na  obszarach
wpisanych  do  rejestru,  natomiast  Ministerstwo  jako  organ,  który
wprowadził  ustawę w życie,  zdecydowanie tutaj jednoznacznie określił
się,  że  takiej  możliwości  gminy nie  mają,  że powinny się  trzymać tej
zasady, która jest wyrażona w przepisach ustawy, mianowicie udzielać
dotacji  obiektom  indywidualnie  wpisanym.  Także  tutaj  ja  chciałem
powiedzieć, że nic nie stoi na przeszkodzie aby takich wpisów dokonać,
nie są to liczne przypadki, natomiast niestety ten wymóg formalny w tej
sytuacji, kiedy mamy literalnie tu stanowisko Ministerstwa, nie możemy
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przejść jakby do porządku dziennego i nadal udawać, że jakby nic się nie
stało. 

Radna – JOLANTA BANACH
Przepraszam bardzo, rzeczywiście to są niewielkie przypadki, natomiast
są i warto by było utrzymać te dotacje, więc panie dyrektorze, my się nie
rozumiemy, ja myślę, że interpretacja Ministerstwa Sprawiedliwości jest
wiążąca wtedy, kiedy mamy do czynienia z dotacją z budżetu państwa
na zadania własne,  bądź na zadania zlecone, natomiast  gmina może
dawać dotacje, oczywiście w granicach prawa i na co chce. Więc jeżeli
gmina  uzna,  że  chce  dotować  prace  konserwatorskie  portali
i przedproży, ze swoich środków, nawet jeśli nie są wpisane do rejestru
zabytków, to może to inaczej nazwać, ale może dotować, więc apeluję
o  rozważenie  pozostawienia  jakiegoś  tej  dotacji,  bo  wiąże  nas
interpretacja Ministerstwa Sprawiedliwości, kiedy otrzymujemy na ten cel
pieniądze. 

JANUSZ TARNACKI – Wydział Urbanistyki, Architektury i Ochrony
Zabytków
To  jest  interpretacja  Ministerstwa  Kultury,  nie  Ministerstwa
Sprawiedliwości,  tak,  przejęzyczenie,  natomiast  rady  gmin  mogą
uchwalić, podjąć uchwałę o możliwości udzielenia dotacji, ale ona może
być podjęta w oparciu o ochronę zabytków i ta interpretacja Ministerstwa
Kultury dotyczy właśnie tych punktów ustawy o ochronie zabytków, które
odnoszą  się  do  dotacji,  także  gminy  nie  mogą  podejmować  uchwał
dowolnych  tylko  dlatego,  że  dysponują  własnymi  środkami,  właśnie
ustawa  w  sposób  jednoznaczny  określa  te  zasady,  także  taka  jest
sytuacja. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI 
Ja chciałem wesprzeć pana dyrektora. To nie jest tak, że ponieważ po
pierwsze  środki  gminy  są  również  środkami  publicznymi,  w  związku
z  powyższym  jako  środki  publiczne  obowiązuje  przestrzeganie  prawa
w tym zakresie  i  tak,  jak  pan dyrektor  powiedział,  tutaj  zostało jasno
określone,  w  ustawie  o  kulturze,  chyba  tak,  zabytkach?  O  ochronie
zabytków, zostało jasno określone, co można po prostu dotować a co
nie, w związku z powyższym nie namawiam pana dyrektora do łamania
prawa czy narażania miasta Gdańska na konsekwencje złej interpretacji. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem?  
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za -   31
przeciw -     0
wstrzymało się -     1

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1015/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia zasad i trybu udzielania dotacji
celowej  na prace konserwatorskie,  restauratorskie i  roboty budowlane
przy zabytku

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu

16)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Instytutu Kultury Miejskiej za rok 2013 (druk 1078);

KATARZYNA KUCZ- CHMIELECKA – Biuro Prezydenta ds. Kultury 
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1078  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję.  KKiP,  KSiB  opinie  pozytywne.  Głosów  w  dyskusji  nie  ma.
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za -   31
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1016/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku
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w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Instytutu Kultury Miejskiej za rok 2013

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu

17)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych  Gdańskiego  Teatru  Szekspirowskiego  za  rok  2013
(druk 1079); 

KATARZYNA KUCZ- CHMIELECKA – Biuro Prezydenta ds. Kultury 
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1079  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję. KKiP, KSiB opinie pozytywne. 

Radny – GRZEGORZ STRZELCZYK 
Ja mam takie pytanie, bo, to pytanie dotyczy właściwie wszystkich tego
typu postępowań, które państwo prowadzicie w celu wyłonienia biegłego
rewidenta, czy kryterium ceny jest jedynym kryterium i najważniejszym
kryterium  czy  kierujecie  się  jakimiś  innymi  kryteriami  przy  wyborze?
Dziękuję. 

KATARZYNA KUCZ- CHMIELECKA – Biuro Prezydenta ds. Kultury 
Oferty  są  zbierane  przez  instytucje  kultury  i  instytucje  wskazują,  my
przekazujemy potem państwu propozycje instytucji. Tak, kierują się one
tylko  i  wyłącznie  ceną,  natomiast  w  jednym  przypadku,  w  przypadku
Gdańskiej  Galerii  Miejskiej  mieliśmy w tym roku  sytuację,  kiedy  dwie
firmy zaproponowały taką samą cenę i wtedy zostały wzięte pod uwagę
czas realizacji zadania. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. Więcej głosów nie ma w dyskusji. Kto z pań i panów
jest za podjęciem druku?  

za -   33
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a
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Uchwałę Nr XXXV/1017/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Gdańskiego Teatru Szekspirowskiego za rok 2013

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu

18)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych  Muzeum Historycznego Miasta Gdańska za rok 2013
(druk 1080); 

KATARZYNA KUCZ- CHMIELECKA – Biuro Prezydenta ds. Kultury 
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1080  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję. KKiP, KSiB opinie pozytywne. Głosów w dyskusji nie ma. Kto
z pań i panów jest za podjęciem? 

za -   31
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1018/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych  Muzeum Historycznego Miasta Gdańska za rok 2013

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu

19)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Miejskiego Teatru Miniatura za rok 2013 (druk 1081);
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KATARZYNA KUCZ- CHMIELECKA – Biuro Prezydenta ds. Kultury 
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1081  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję. KKiP, KSiB opinie pozytywne. Głosów w dyskusji nie ma. Kto
z  pań i panów jest za podjęciem? 

za -   31
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1019/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Miejskiego Teatru Miniatura za rok 2013

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu

20)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych  Europejskiego  Centrum  Solidarności  za  rok  2013
(druk 1082);

KATARZYNA KUCZ- CHMIELECKA – Biuro Prezydenta ds. Kultury 
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1082  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję. KKiP, KSiB opinie pozytywne. Głosów w dyskusji nie ma. Kto
z pań i panów radnych jest za podjęciem? 

za -   31
przeciw -     0
wstrzymało się -     0
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 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1020/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Europejskiego Centrum Solidarności za rok 2013              

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu

21)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych  Gdańskiego  Archipelagu  Kultury  za  rok  2013
(druk 1083); 

KATARZYNA KUCZ- CHMIELECKA – Biuro Prezydenta ds. Kultury 
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1083  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję.  KKiP,  KSiB  opinie  pozytywne.  Kto  z  pań  i  panów  jest  za
podjęciem? 

za -   33
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1021/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Gdańskiego Archipelagu Kultury za rok 2013                    

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu
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22)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Klubu Żak za rok 2013 (druk 1084);

KATARZYNA KUCZ- CHMIELECKA – Biuro Prezydenta ds. Kultury 
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1084  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję. KKiP, KSiB opinie pozytywne. Głosów w dyskusji nie ma. Kto
z pań i panów radnych jest za podjęciem?  

za -   33
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1022/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Klubu Żak za rok 2013

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu

23)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Capelli Gedanensis za rok 2013 (druk 1085);

KATARZYNA KUCZ- CHMIELECKA – Biuro Prezydenta ds. Kultury 
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1085  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję. KKiP, KSiB opinie pozytywne. Głosów w dyskusji nie ma. Kto
z pań i panów jest za podjęciem?   

za -   33
przeciw -     0
wstrzymało się -     0
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 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1023/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Capelli Gedanensis za rok 2013

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu

24)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Gdańskiej Galerii Miejskiej za rok 2013 (druk 1086);

KATARZYNA KUCZ- CHMIELECKA – Biuro Prezydenta ds. Kultury 
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1086  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję. KKiP, KSiB opinie pozytywne. Głosów w dyskusji nie ma. Kto
z pań i panów jest za podjęciem?  

za -   33
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1024/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Gdańskiej Galerii Miejskiej za rok 2013

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu
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25)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych  Polskiego  Chóru  Kameralnego  "Schola  Cantorum
Gedanensis" za rok 2013  (druk 1087);

KATARZYNA KUCZ- CHMIELECKA – Biuro Prezydenta ds. Kultury 
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1087  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję.  KKiP,  KSiB  opinie  pozytywne.  Kto  z  pań  i  panów  jest  za
podjęciem? 

za -   33
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1025/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych  Polskiego  Chóru  Kameralnego  "Schola  Cantorum
Gedanensis" za rok 2013  

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu

26)  w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych  Centrum  Sztuki  Współczesnej  Łaźnia  za  rok  2013
(druk 1088);

KATARZYNA KUCZ- CHMIELECKA – Biuro Prezydenta ds. Kultury 
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1088  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję.  KKiP,  KSiB  opinie  pozytywne.  Kto  z  pań  i  panów  jest  za
podjęciem? 
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za -   32
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1026/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w  sprawie  wyboru  biegłego  rewidenta  do  zbadania  sprawozdań
finansowych Centrum Sztuki Współczesnej Łaźnia za rok 2013              

Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu

27)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zwolnienia  od  opłat  za  wydanie
nowego dowodu rejestracyjnego i  prawa jazdy,  w przypadku zmian
adresowych wynikających ze zmian administracyjnych (druk 1096);

DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gdańska
Przedstawiła  projekt  uchwały  nr  1096  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję. KPGiM opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań
i panów jest za podjęciem? 

za -   32
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1027/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku
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zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia od opłat za wydanie nowego
dowodu rejestracyjnego i prawa jazdy, w przypadku zmian adresowych
wynikających ze zmian administracyjnych

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu

29) w sprawie przystąpienia gminy Miasta Gdańska do stowarzyszenia
Europejskiego  Forum  na  Rzecz  Bezpieczeństwa  w  Miastach
(European Forum for Urban Security - EFUS) (druk 1105); 

LESZEK WALCZAK – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1105  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję. KSiŁP opinia pozytywna. 

Radny – JAROMIR FALANDYSZ
Szanowni  państwo  radni,  ja  mam  wrażenie,  że  przystępujemy  do
stowarzyszenia, które będzie zajmować się niczym, czyli jak słyszeliśmy,
wzmocni  markę  Gdańska  na  arenie  międzynarodowej  za  5  tys.  euro
rocznie, więc proponowałbym zastanowić się jeszcze raz czy warto do
niego przystępować, a druga sprawa, jeśli już chcemy przystąpić do tego
stowarzyszenia, to może zróbmy to na sesji styczniowej, a nie teraz pod
koniec listopada, zaoszczędzimy prawie 5 tys. euro na składce na rok
2013. 

LESZEK WALCZAK – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku
Pierwszy projekt, do którego już zostaliśmy zaproszeni jako potencjalni
członkowie,  dotyczący programu, projektu bezpieczniejsze turystycznie
miasto  rozpoczyna  się  już  niebawem,  potencjalnie  w  ramach  tego
programu uzyskamy już  wsparcie  na poziomie 120 tys.  euro,  czyli  te
4 600 euro w porównaniu z tym, jakie już kwoty otrzymamy w ramach
pierwszego  projektu  to  jest  naprawdę  niewielką  inwestycją.  Kwestia
wstąpienia  realnego  po  uchwaleniu  uchwały  nastąpi  praktycznie  od
stycznia i składka w żadnym wypadku nie będzie płacona za rok 2013.
uchwała  jeszcze  będzie  podlegała,  przepraszam,  weryfikacji  przez
Ministerstwo Spraw Zagranicznych i w związku z powyższym ten czas
legislacji  trochę  będzie  jeszcze  trwał.  Także  jest  to  tak  zrobione,
z wyliczeniem, że jeżeli wysoka rada uchwali, że mamy być członkiem, to
członkiem będziemy od stycznia  i  składka będzie płacona dopiero od
stycznia,  nie  za  ten  rok.  Ale  na  widoku  pojawia  się  już  konkretny,
namacalny  zysk.  Gdańska  Organizacja  Turystyczna,  która  już
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przygotowuje się do udziału w projekcie Bezpieczne Turystyczne Miasto
już się przygotowuje i już jest tym pierwszym beneficjentem, który pojawi
się, w związku z tym, że Gdańsk zainteresował się już tym forum. 

Radny – SZYMON MOŚ 
Po ostatniej sesji RMG wybrałem się na ulicę Piwną i zauważyłem tam
parkujące nielegalnie samochody, coś, co można by było w języku ludzi
niekulturalnych  określić,  przepraszam  wszystkich  państwa  za  słowo,
parkujące  na  chama,  nielegalnie,  co  więcej,  niektóre  pojazdy,  które
dokładnie  kojarzę  parkujące  nielegalnie  w  tych  samych  miejscach.
Zadzwoniłem na straż miejską, przedstawiłem się,  nawet postanowiłem
wymienić swoją funkcję, ponieważ pewne samochody widziałem tam po
raz  czterdziesty  tysięczny  piąty,  radiowóz  przyjechał  po  czterdziestu
minutach,  przejechał  się  ulicą  Piwną  i  wrócił  ewidentnie  widząc
naruszenia  ruchu.  Mówię  o  tym,  bo  niestety  z  powodu  choroby  nie
mogłem  być  na  K.  Rewitalizacji,  kiedy  kolega  przewodniczący
Słodkowski  wiem,  że  pilnuje  tych  spraw,  na  ten  temat  się  dyskutuje;
mówię to tylko po to, żeby podejmując te uchwały wielkie sprawy jednak
nie  zasłoniły  nam  podstawowych  zadań  Straży  Miejskiej,  które  ma
wykonywać. Ja nie mówię, że do tego stowarzyszenia powinna się nie
przystępować, nie podzielam aż tak krytycznej opinii kolegi Falandysza,
bo to jednak jest możliwość wymiany doświadczeń, pewnej nauki, to jest
ważne, natomiast mówię,  niech szczytne cele i ambicje nie przysłonią
nam jednak  tego,  do czego Straż Miejska  jest  powołana.  Oczywiście
wiem, ze ostatnio była akcja w tej  sprawie,  się z tego cieszę, bardzo
spóźniona i mam nadzieję, że nie doraźna, więc głosując za tą uchwałą
chciałbym  z  tym  zastrzeżeniem,  abyśmy  za  chwilę  całego  potencjału
Straży Miejskiej nie zużyli na wymianę kontaktów, tylko żeby jednak ta
Straż się wzięła za robotę w prestiżowych miejscach Gdańska. 

LESZEK WALCZAK – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku
Ulicy  Piwnej  myślę,  że  się  znajdzie,  nie  tylko  niebawem,  ale  jakby
jeszcze skuteczniejsze niż te ostatnie działania, zamierzamy zaprosić do
współpracy min. Policję, która jest głównym gospodarzem ulicy Piwnej
i Chlebnickiej,   a pewnym sensie część tych pojazdów, o których pan
radny wspomina to pojazdy operacyjne policji, myślę, że znajdziemy jakiś
sposób, czas był kiedy takie rzeczy były akceptowane, przychodzi czas,
kiedy nie i w najbliższym dniu, jeżeli  dobrze pamiętam, 5 grudnia jest
spotkanie w Komendzie Miejskiej, myślę, że ulica Piwna                          i
Chlebnicka,  będzie  miejscem  szczególnym  dla  policji,  bo  tam  jest
komisariat  policji,  który  ma  ponad  prawie  300  funkcjonariuszy,
interweniowanie  tam straży wydaje  się  nie  na miejscu,  ale  myślę,  że
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zrozumieliśmy  to  i  zgodzimy  się  z  tym,  że  nie  tylko  kwestie
międzynarodowe, ale małe są również ważne. Dziękuję. 

Radny – SZYMON MOŚ 
Bardzo  dziękuję  za  tą  deklarację,  myślę,  że  to  będzie  krok  w  dobrą
stronę,  jestem  też  przekonany,  że  przynajmniej  trzy  pojazdy  bardzo
luksusowej  marki  o  wartości  grubo  ponad  pół  miliona  złotych  widzę
regularnie parkujące tam w niedozwolonym miejscu. Raczej znając stan
majątkowy naszej  policji  nie są pojazdami w policji,  w związku z tym,
jeden warty grubo ponad pól miliona Mercedes, jedno BMW może trochę
mniej, z 200 tys., nie wiem, nie znam się, ale proszę mi wierzyć, że to nie
tylko  policja.  Dziękuję  za  te  słowa,  cieszę  się  i  życzę  powodzenia.
Dziękuję bardzo. 

Radny – MARCIN SKWIERAWSKI
Panie  przewodniczący,  wysoka  rado,  tutaj  bardzo  proszę  o  podjęcie
projektu uchwał,  na K. Samorządu i Ładu Publicznego wielokrotnie na
ten temat rozmawialiśmy, komisja jednogłośnie rekomenduje podjęcie tej
uchwały,  Europejskie  Stowarzyszenie  na  Forum  na  Rzecz
Bezpieczeństwa itd. jest to bardzo prestiżowe stowarzyszenie, jesteśmy
przekonani,  że  na  pewno  będzie  to  z  korzyścią  dla  miasta,  co  nie
znaczy,  że  sprawy bieżące,  sprawy  codzienne Straż  Miejska  również
baczenie powinna mieć. Dziękuję bardzo. 

Radny – KRZYSZTOF WIECKI
Można  powiedzieć,  że  wszystkie  organizacje  międzynarodowe  to  są
organizacje  prestiżowe,  można  się  z  tym  zgadzać  lub  nie  zgadzać,
natomiast  panie  komendancie,  chciałem  tutaj,  to,  co  radny  Moś
powiedział o akcji, ja mam nadzieję, że Straż Miejska nie będzie od tego,
żeby robić akcje, tylko od tego, żeby prawo przestrzegać permanentnie.
Nie biegać tylko za przysłowiową babcią, która pietruszkę sprzedaje, ale
żeby  tego  prawa  przestrzegać  na  co  dzień.  Ja  mam,  biorę  udział  w
sesjach rad osiedli i  często przychodzą strażnicy miejscy i jest prawo,
które każe sprzątać po swoich pupilach, po pieskach, natomiast strażnicy
chociażby tego nie mogą wyegzekwować, jak nie złapią za przysłowiową
rękę  właściciela  psa,  ze  nie  posprzątał,  to  sobie  z  tym  nie  można
poradzić.  Ja  mam  wielkie  obawy,  że  mimo  tego,  że  tak,  jak  pan
powiedział, że dostaniemy dużo pieniędzy, to jeżeli nie zmieni się czegoś
w samej straży, to te pieniądze tak, jakby ich nie było, po prostu przyjdą
i jakimiś innymi drzwiami wyjdą i tylko tyle będzie.  

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
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A ja  mam nadzieję  w końcu,  że państwo wszyscy,  łącznie  ze Strażą
Miejską  dacie  spokój  tym  naszym  mieszkańcom  i  przestaniecie  ich
ścigać,  ganiać i  napiętnować.  Gmina ma budować infrastrukturę,  czyli
parkingi  a  nie  ścigać  ludzi,  którzy  nie  mają  gdzie  stawiać  tych
samochodów. I gmina powinna sprzątać po prostu, a nie udawać, że to
mieszkańcy będą sprzątali. 

DANUTA JANCZAREK – Sekretarz Miasta Gdańska
Proszę  państwa,  odezwa  bardzo  fajna,  tak,  tylko  po  tych  wszystkich
psach mamy sprzątać też, tak? Aha, no dobrze, to kiedyś to nastąpi. 

Radny – MARCIN SKWIERAWSKI
Panie  przewodniczący,  ja  mam  wrażenie,  że  delikatnie  zmieniliśmy
porządek obrad i  jakbyśmy byli  we  wnioskach  czy w oświadczeniach
osobistych, gdybyśmy moli wrócić bardziej do tematu. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
To nie do mnie proszę ten apel kierować, tylko do radnych. 

Radny – DARIUSZ SŁODKOWSKI
Pan Kamiński, jak taka gimnazjalna młodzież krzycząca o tym, że jest zła
policja, potem gdy dojdzie do przestępstwa, pierwsza leci na posterunek
policji.  Tak  samo,  gdy  zastawi  panu  samochód  osobowy  bramę
wjazdową, stanie tak, że pan nie będzie w stanie przejść chodnikiem, bo
stanie na całej jego szerokości. Tak samo pierwszy wybierze pan telefon
986 i  zadzwoni  w celu nie ścigania, nie jakiegoś natręctwa, tylko woli
wyjechania ze swojej posesji, bezpiecznego przejścia na chodniku. Nie
chcę tutaj epatować, dodawać przejścia kobiety z dzieckiem chodnikiem i
nie wybierania jej drogi przejścia przez jezdnię albo ciągnięcia wózka po
jezdni, bo rzeczywiście taka gimnazjalna, albo inaczej, niemądra retoryka
pod tytułem ścigania                     i jakiejś szczególnej napastliwości, ona
jest populistycznie bardzo celna, niemniej jednak Straż Miejska póki co
ma problemy ze skutecznością            a nie nad zbytnią skutecznością i
zbytnią restrykcyjnością. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Moja  opinia  do  projektu  jest  następująca:  niestety  ustawodawca
postanowił  zminimalizować  rolę  gminy,  a  szczególnie  powiatu,  jeśli
chodzi  o bezpieczeństwo,  tak naprawdę do zera,  wpisując jakieś  tam
ogólne  zapisy,  że  powinna  dbać  o  bezpieczeństwo,  bez  żadnych
narzędzi.  Przypominam,  ze  jeszcze  kilka  lat  temu  budżet  komisji
miejskiej policji  był w budżecie powiatu Gdańska, dzisiaj takiej sytuacji
nie ma, w związku z powyższym, że nasza rola, jako gminy i powiatu jest
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tak naprawdę nieistotna, to nie wydaje mi się, że przystępowanie do tego
stowarzyszenia,  przy  założeniu,  że  chcemy  realizować  cele  tego
stowarzyszenia,  a  nie,  jak  pan  komendant  mówi,  że  beneficjentem
będzie bodajże ośrodki turystyki, przy okazji, jest, moim zdaniem bardzo
wątpliwe. Dziękuję. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. Więcej głosów nie ma w dyskusji. Kto z pań i panów
jest za podjęciem? 

za -   22
przeciw -     7
wstrzymało się -     1

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1028/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w  sprawie  przystąpienia  gminy  Miasta  Gdańska  do  stowarzyszenia
Europejskiego Forum na Rzecz Bezpieczeństwa w Miastach (European
Forum for Urban Security - EFUS)

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu

30)  w  sprawie  zatwierdzenia  projektu  "Na  skrzydłach  kariery"
(druk 1106); 

ROLAND BUDNIK – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1106  zgodnie  z  zamieszczonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję  bardzo.  KPGiM,  KSSiOZ  opinia  pozytywna,  KSiB  nie
wprowadziła po obrady.  Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów
jest za podjęciem? 

za -   32
przeciw -     0
wstrzymało się -     0
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 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1029/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w sprawie zatwierdzenia projektu "Na skrzydłach kariery"                     

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu

31) w sprawie uchwalenia miejskiego programu "Wsparcie dla aktywnie
poszukujących pracy na lata 2014-2015" (druk 1052);

ROLAND BUDNIK – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1052  zgodnie  z  zamieszczonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję  bardzo.  KPGiM,  KSiB,  KSSiOZ  opinie  pozytywne.  Głosów
w  dyskusji  nie  ma.  Kto  z  pań  i  panów  radnych  jest  za  podjęciem
uchwały? 

za -   32
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1030/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w  sprawie  uchwalenia  miejskiego  programu  "Wsparcie  dla  aktywnie
poszukujących pracy na lata 2014-2015"

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu
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32)  w sprawie  uchwalenia  miejskiego programu promocji  zatrudnienia
oraz  aktywizacji  lokalnego  rynku  pracy  na  lata  2014-2015
(druk 1053); 

ROLAND BUDNIK – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1053  zgodnie  z  zamieszczonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. KPGiM, KSSiB, KSSiOZ opinie pozytywne. 

Radny – GRZEGORZ STRZELCZYK
Panie dyrektorze, ja mam takie pytanie ogólne do tych 3 punktów, czy
państwo dysponujcie narzędziami, które by umożliwiały monitorowanie
i  śledzenie  skutków  tych  wszystkich  programów,  w  których  bierzmy
udział, bo to jest oczywiście bardzo istotne i a priori można założyć, ze
skutki  są  pozytywne,  natomiast  czy macie  państwo  jakieś  możliwości
weryfikacji tego, jakie to przynosi, mam nadzieję  pozytywne skutki? 

ROLAND BUDNIK – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy
Tak,  proszę  państwa,  wszystkie  te  programy  są  monitorowane  na
bieżąco  i  dysponujemy  wiedzą  o  tym,  jakie  są  efekty  programów
wsparcie  dla  aktywnie  poszukujących  pracy,  ja  już  kiedyś  państwa
informowałem,  ale  przypomnę,  że  program  wsparcie  dla  aktywnie
poszukujących  pracy do tej  pory  ma efektywność  50%,  to  znaczy co
druga osoba korzystająca z tego wsparcia podjęła pracę, a ten program
trwa już od 7 lat i jeśli chodzi o ten projekt Na skrzydłach kariery, on musi
być monitorowany, bo jest programem unijnym i tutaj będziemy musieli
się rozliczyć z tego programu, ale zakładam minimum 50% efektywność,
także musimy mieć taką, a nawet wyższą. Jeśli chodzi o miejski program
aktywizacji lokalnego rynku pracy, to jest oczywiste, obligują nas też do
tego przepisy,  że musimy państwu zdać sprawozdanie z efektów tego
programu  i  tak  też  uczynimy.  Na  bieżąco  monitorujemy  efektywność
każdego naszego programu, czy to są dotacje czy szkolenia czy staże
czy  inne  formy,  to  z  kolei  wynika  z  wewnętrznych  przepisów,
zobowiązuje nas do tego Ministerstwo Pracy. I raz na kwartał musimy
takie  informacje  związane  z  ewaluacją,  monitoringiem  przekazywać.
Dodam tylko, żeby już jak gdyby zakończyć ten wątek, że od przyszłego
roku urzędy pracy będą wręcz rozliczane z efektywności i to, ile środków
otrzymają,  będzie  zależało  od  efektów  poprzednich  programów
w poprzednim roku. 

Radna – JOLANTA BANACH
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Rzeczywiście  efektywność  mierzona  skutecznością  zatrudnienia
w Gdańsku  jest  wysoka,  wynosi  około  50%,  pan  dyrektor  to  zawsze
podkreśla,  ale  rynek  pracy  jest  tu  troszeczkę  łatwiejszy.  Panie
dyrektorze, ja bym chciała w kilku sprawach. Po pierwsze mam pytania
co do diagnozy, czy dobrze odczytałam w diagnozie, że odsetek osób
z wyższym wykształceniem wśród bezrobotnych jest w Gdańsku wyższy
niż  w  pomorskim  i  w  Polsce?  I  zdaniem  pana,  czy  to  wynika  tylko
z  lokalizacji  ośrodka  akademickiego,  ośrodków  akademickich
w  Gdańsku,  po  drugie,  wzrósł  około  100%  odsetek  osób  samotnie
wychowujących  do  18  roku  życia,  chciałabym zapytać  pana  o  opinię
w sprawie przyczyn tego zjawiska. Mnie się wydaje, że jest to pośrednie
pokłosie  wyższego  kryterium  dochodowego,  jeśli  chodzi  o  fundusz
alimentacyjny,  czyli  dostęp  do  świadczeń  pieniężnych  i  relatywnie
wyższe  świadczenia  pieniężne,  niż  w  przypadku  pozostałych  rodzin,
w  tym  rodzin  pełnych.  Może  państwo  macie  doświadczenia  w  tym
zakresie, czyli  krótko mówiąc, są to niewielkie pieniądze, ale te, które
pozwalają przy trudnym rynku pracy na dezaktywizację. To jest ważne,
bo przy panu premierze powstaje zespół czy powstał już zespół do spraw
weryfikacji polityki rodzinnej w tych bezpośrednich świadczeniach także
miałam  przyjemność  i  zaszczyt  brać  udział,  w  konferencji
współorganizowanej  przez  panią  prezydent  Kamińską  i  jest  to  ważna
przyczyna,  jeśli  ona by znajdywała  potwierdzenie.  To są dwa pytania
dotyczące  diagnozy.  Pan  mówi  o  przygotowywanej  nowej  ustawie
o  promocji  zatrudnienia  i  instytucjach  rynku  pracy,  która  zmieni
dotychczasową,  którą  miałam przyjemność  współtworzyć.  Ja  się  boję
oceny  tej  efektywności,  jeśli  jedynym  instrumentem  miałaby  być
skuteczność aktywizowanych osób bezrobotnych zatrudnieniu, bo przy
trudnym rynku pracy będzie to pewien mechanizm błędnego koła, jeżeli
takie  będą  rozwiązania,  bo  to  oznacza,  że  te  urzędy  pracy,  które
funkcjonują na bardzo trudnym rynku pracy, dostaną mniej pieniędzy, bo
i  tak będą miały mniejszą efektywność dlatego, że w Polsce w rynek
pracy  jest  wpisana  strukturalnie  nierównowaga  podażowo-popytowa
i  dopóty  dopóki  gospodarka  tego  nie  zmieni,  reformowanie  w  tym
kierunku urzędów pracy uważam za absurdalne. Podobnie tak, jak bon
na szkolenia,  który  jest  niczym innym jak,  przepraszam,  kierowaniem
pieniędzy do różnej jakości firm zewnętrznych czy szkoleniowych, bez
instrumentów  kontroli,   standardu,  bezrobotny  czasami  nie  ma
wystarczających  kompetencji  też  żeby  dobrze  wybrać  tę  firmę
szkoleniową,  ale  to  zostawmy.  W  przedstawionych  przez  pana  tych
trzech  obszarach  działalności  urzędu  pracy  są  jakby  te  same
instrumenty,  które  były  zawsze.  Ja  myślę,  że  nowelizacja  tu  nie
wprowadzi nowych instrumentów. To jest takie mieszanie w herbacie z
nadzieją, że się stanie od tego słodsza. Ale, pan proponuje jakby nowe,
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innowacyjne tu instrumenty gdańskie i fajnie, bo profilowanie już mamy,
takie,  jak  dopasowanie  działania  grup  bezrobotnych  do  potrzeb
konkretnego  pracodawcy.  Na  czym  polega  ta  koordynacja  oferty?
W ogóle nie wiem, co to jest, bardzo bym się chętnie dowiedziała. Po
drugie,  na czym polega zakres czynności  doradcy klienta? Bo mamy
doradcę zawodowego i pośrednika, bardzo bym prosiła o wyjaśnienie na
czym  polegają  te  zdaniem  pana  nowe,  innowacyjne  instrumenty
aktywizacji. I to tyle, dziękuję. 

ROLAND BUDNIK – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy
Więc postaram się odpowiedzieć na wszystkie postawione przez panią
radną kwestie. Pierwsza sprawa, dotycząca wzrostu osób bezrobotnych
z wyższym wykształceniem. Jest to temat gdański, związany z tym, że
bardzo  dużo  uczelni  prywatnych,  wyższych  powstało  w  Trójmieście,
które  niestety  w  tej  chwili  z  różnych  względów,  przede  wszystkim
finansowych związanych z niżem demograficznym, tą działalność zwijają
i  mamy  z  tego  powodu  bardzo  dużo  osób  bezrobotnych,  głównie
ekonomistów, specjalistów do spraw marketingu, dla których rynek pracy
nie był w stanie wytworzyć, nie jest w stanie wytworzyć tylu miejsc pracy,
natomiast uczelnie to, co chciały, zarobiły, ale niestety bez efektu, na jaki
byśmy liczyli.  Jeśli  chodzi  o  samotnie  wychowujące  dzieci  kobiety,  ja
mogę tylko się zgodzić z panią radną, że rzeczywiście, kwestia kryterium
dochodowego ma tutaj znaczenie, natomiast z punktu widzenia ośrodka
pomocy  społecznej  czy  też  pomocy  rodzinie,   natomiast  z  naszego
punktu  widzenia  obserwujemy,  że  kobiety,  które  samotnie  wychowują
dziecko,  rejestrują  się  w  urzędzie  pracy,  ponieważ  dzięki  temu  mają
dostęp  do  bezpłatnej  służby  zdrowia,  niestety  ta  składka  na
ubezpieczenie  zdrowotne  wciąż  jest  z  urzędach  pracy,  nie  została
jeszcze  wyprowadzona  i  większości  kobiet,  które  są  na  czyimś
utrzymaniu albo po prostu które wychowują dzieci, nie pracują, rejestrują
się dla świętego spokoju w urzędzie pracy po to tylko, żeby mieć dostęp
do służby zdrowia, co jest bardzo ważne i istotne dla tych osób, ja to
doskonale rozumiem natomiast jeśli  chodzi o ustawę, może to dziwnie
zabrzmi w ustach dyrektora PUP, ale całkowicie podzielam pani punkt
widzenia, ze te nowe instrumenty w ustawie nie zrewolucjonizują i nie
zaktywizują  rynku  pracy,  natomiast  uważam,  że  zmiany,  które  przyjął
resort, idą w dobrym kierunku, dlatego, że zaczęło się w ogóle mówić
o  efektywności  w  urzędach  pracy,  oczywiście  należałoby  tu  podzielić
urzędy na te z wyższą stopą bezrobocia i te z niższą i wtedy oceniać ich
efektywność, ale myślę, że to nie jest miejsce, żebyśmy tutaj omawiali
kwestie  związane  z  ustawą.  Co  do  gdańskich  innowacji,  jesteśmy
rzeczywiście urzędem innowacyjnym i chcę państwu powiedzieć, że po
pierwsze w Gdańsku 90% bezrobotnych rejestruje się już przez Internet,
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jest to absolutny rekord w Polsce, poza nami praktycznie długo, długo
nic, dopiero Warszawa, Wrocław i Poznań. Wprowadziliśmy już w tym
roku  i  będziemy  kontynuować  w  przyszłym  profilowanie  osób
bezrobotnych  pod  kątem ich  potrzeb  i  możliwości,  chodzi  o  to,  żeby
efektywniej  wykorzystywać  te  skromne możliwości,  jakie  mają  PUP-y,
mówię  o  zasobach  ludzkich  i  o  pieniądzach.  W  tej  chwili  mamy  już
sprofilowanych  100%  osób  bezrobotnych.  W  Polsce  obowiązek
profilowania w uzdach pracy wejdzie dopiero prawdopodobnie w połowie
przyszłego roku. Jeśli chodzi o doradcę klienta, 20 lat temu ustanowiono,
że  w  urzędach  pracy  jest  doradca  zawodowy  i  pośrednik  pracy.
W  Europie  proszę  państwa  to  jest  już  anachronizm,  w  tej  chwili
w  państwach  takich  jak  Niemcy,  Anglia,  czy  Szwecja  jest  doradca
osobisty  lub  doradca  klienta,  chodzi  o  to,  żeby  połączyć  pośrednika
pracy i doradcę zawodowego w jedną osobę, która będzie się nazywała
doradcą klienta. Z punktu widzenia klienta chodzi o to, żeby przyjść do
jednej  osoby  i  żeby  ta  jedna  osoba,  ten  jeden  doradca  udzielił  nam
pełnowymiarowej  usługi,  pomógł  wybrać  zawód,  pomógł  wybrać
odpowiedni  szkolenie  i  pomógł  nam  w  poszukiwaniu  pracy.  Niestety
w Polsce jest jeszcze myślę daleka droga i minie ładnych parę lat, zanim
w  urzędach  pracy  będziemy  mieli  tych  właśnie  doradców  klienta.
My mamy to szczęście, że w Gdańsku już funkcjonuje doradca klienta,
na cztery referaty mamy jeden złożony wyłącznie z doradców klienta, już
od  pół  roku  i  w  przyszłym  roku  zamierzam  kolejne  dwa  referaty
przygotować do właśnie tego, żeby pracownicy byli  doradcami klienta,
czyli łączyli te dwie funkcje. Taki jest nowoczesny trend w Europie, tak
samo każdy z nas, jak idzie gdziekolwiek do jakiejkolwiek instytucji,  to
nie chce chodzić do dziesięciu specjalistów,  tylko chce mieć jednego,
który  nam  we  wszystkim  pomoże  i  my  właśnie  do  tego  zmierzamy.
Dziękuję bardzo. 

Radny – KRYSZTOF WIECKI
Panie  dyrektorze,  tu  na  bazie  tych  pytań,  które  zadał  Grzegorz
Strzelczyk i radna Banach, chciałem się dowiedzieć, to niejako nawiązuje
do  uchwały,  którą  już  przegłosowaliśmy,  czyli  tych  darmowych
przejazdów,  w związku  z  tym,  że  państwo  śledzicie  to,  co  się  dzieje
z bezrobotnymi a w tym momencie już osobami, które otrzymały pracę
i  dzięki  temu  mają  przejazdy  w  Gdańsku  za  darmo,  czy  śledzicie,
będziecie śledzić również to, co się z nimi dzieje, chodzi mi o to, czy
bezrobotny otrzymując pracę pierwszy raz na trzy miesiące dostaje raz
miesięczny przejazd, trzy miesiące mijają, pracodawca mu daje na sześć
miesięcy,  ma wtedy kolejne dwa miesiące przejazdów i  co  się  dzieje
z  osobami,  które  niejako  by  chciały  wymusić  czy  tam wyłudzić  takie
przejazdy, podejmuje pracę na trzy miesiące ale po jakimś czasie np. ją
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porzuca  albo  pracodawca  go  zwalnia.  Czy  on  dalej  będzie  miał  te
przejazdy?  

ROLAND BUDNIK – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy
Prawdę  powiedziawszy,  będziemy  dopiero  obserwować,  bo  takich
możliwości  nie  było  w  Gdańsku,  dopiero  od  pierwszego  stycznia
przyszłego  roku  wprowadzimy  taką  możliwość,  będziemy  to
monitorować,  mogę  panu  powiedzieć  jedynie,  że  taki  karnet  można
otrzymać  tylko  raz  w  roku,  a  więc  jeżeli  osoba  bezrobotna  podejmie
pracę na trzy miesiące i otrzyma taki karnet, a następnie podejmie pracę
na sześć miesięcy,  to  już  tego karnetu nie otrzyma.  Można otrzymać
w roku tylko jeden raz taki karnet, natomiast czy będą nadużycia, czy
nie,  będziemy  obserwować  każdego  miesiąca,  jak  ten  program  się
rozwija  i  jeżeli  zauważymy,  że  pojawiają  się  przypadki  nadużyć,  to
będziemy  starali  się  na  to  reagować,  a  w  ostatecznym  przypadku
zaproponujemy  zmianę  uchwały  i  damy  to  oczywiście  państwu  do
konsultacji. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Ja panie  dyrektorze nie  chciałbym się  zgodzić,  bo może błędnie,  ale
odniosłem wrażenie z pana wypowiedzi, że pan powiedział coś takiego,
że ponieważ wzrosła liczba z wyższym wykształceniem, to to jest powód
bezrobocia.  Można odnieść takie  wrażenia  z  pana wypowiedzi,  a  tak
naprawdę,  to  cała  pana  wypowiedź  świadczy  o  dwóch  rzeczach,  po
pierwsze  o  braku  polityki  edukacyjnej,  realnej,  połączonej  oczywiście
z warunkami, nazwijmy to biznesowymi i drugie, co jeszcze bardziej mnie
martwi, braku nowoczesnego systemu polityki społecznej i co więcej, pan
określił, porównał pewne metody, które funkcjonują na Zachodzie i pan,
jako  ten  reprezentant,  bardzo  ważny  w  polityce  regionalnej,
wprowadzenia tej polityki wie o ich mankamentach, ale nic             z tego
nie wynika i to jest przykre i to jest w sumie straszne, że na poziomie
władzy  centralnej  nie  umie się  skutecznej  polityki,  tych  dwóch polityk
wprowadzać. To jest źródło, to trzeba zmienić i szkoda, że tacy ludzie,
jak pan, praktycy,  bo oceniam pana pozytywnie,  nie są zapraszani do
władzy centralnej. 

Radna – JOLANTA BANACH
Przepraszam,  to  przez  moje  niedopatrzenie  zabieram  głos,  panie
przewodniczący,  bo zapomniałam zadać najważniejszego pytania,  pan
kierownik Roland Budnik, pan dyrektor Roland Budnik gdzieś tam pisze
w tym programie, że państwo uczestniczycie w przygotowaniu zmiany
ustawy.  Ja  chciałam zapytać,  czy  jest  przewidywane  wyjęcie  wypłaty
świadczeń pieniężnych i rejestracja bezrobotnych w celu uprawnienia do
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opieki zdrowotnej z urzędów pracy? Czy ten trend nabrał kształtu, że tak
powiem,  żeby  tylko  zostawić  pośrednictwo,  doradztwo,  aktywizację
i szkolenia. 

ROLAND BUDNIK – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy
Z informacji, które posiadam, intencją rządu jest wyprowadzenie składki
na  ubezpieczenie  zdrowotne  z  urzędów  pracy,  jest  przygotowywany
w odrębnym  trybie  projekt  ustawy,  ale  to  nie  jest  ustawa  i  promocji
zatrudnienia, tylko o ubezpieczeniu zdrowotnym, ale powiem szczerze,
że już od 13 lat się mówi o wyprowadzeniu, o trwających pracach i jak do
tej  pory  tego  nie  uczyniono,  tak,  niestety  składki  na  ubezpieczenie
zdrowotne nie wyprowadzono, jesteśmy jedynym państwem w Europie,
gdzie bezrobotny bez prawa do zasiłku, żeby pójść do lekarza, musi się
najpierw zarejestrować w urzędzie  pracy.  To  jest  skandal,  to  obciąża
państwo, urzędy pracy na to tracą około 180 mln rocznie, jest to zupełnie
niepotrzebne, niepotrzebny balast. Ale jest kierunek, żeby wyprowadzać
świadczenia z urzędów pracy, natomiast nie ma konkretów. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję  bardzo.  Więcej  głosów nie  ma.  Kto  z  pań  i  panów jest  za
podjęciem? 

za -   30
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1031/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w sprawie uchwalenia miejskiego programu promocji zatrudnienia oraz
aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2014-2015                   

Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu
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33) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale
zakładowym  spółki  InnoBaltica  spółka  z  ograniczoną
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku (druk 1070);

IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1070  zgodnie  z  zamieszczonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. KPGiM, KSiB opinie pozytywne. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Proszę  przypomnieć  jakieś  sukcesy  ostatnie  tej  spółki.  Ale  konkretne
jakieś. Dzięki tej spółce coś powstało albo się stało albo stanie się? 

ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Szanowny panie przewodniczący, wysoka rado, sukcesem tej spółki jest
chociażby  zbudowanie  czterech  projektów  programów  parasolowych
i złożenie aplikacji o umieszczenie tych programów na mapie drogowej,
chciałem  tylko  przypomnieć,  że  w  ostatniej  perspektywie  i  obecnej
w przygotowaniu do nowej perspektywy nasze uczelnie wielkie, bardzo
dobre,  którymi  się  szczycimy  i  chcielibyśmy,  żeby  się  rozwinęły,  nie
złożyły  żadnego  programu  parasolowego.  Żadnego  programu  na
rozbudowę  innowacji,  o  skali  projektu  przekraczającej  50  mln  zł,
większość  projektów  były,  nie,  jeśli  chodzi,  słucham?  Generalnie
skupiono się w poprzedniej perspektywie i to prawda, nad infrastrukturą,
widzieliśmy to dokładnie, wspólnie z uczelniami doszliśmy do wniosku,
że tak dalej być nie może, musimy bardzo mocno zaangażować się na
networking  i   budowanie  sieci  innowacji  pomiędzy  uczelniami
i przedsiębiorcami i w związku z tym udało się znaleźć partnerów, przy
współpracy zarówno uczelni, jak i administracji, w konsekwencji biznesu,
tutaj też mówimy o dużych korporacjach, ale nie tylko. Bo nie mówimy
tylko o Lotosie, który mówi o gazie łupkowym z PGNiG, nie mówimy tylko
i  wyłącznie  o  Lotosie  czy Petrobalticu  z  Uniwersytetem Gdańskim na
temat  badania  mórz,  ale  mówimy  też  chociażby  o  SmartCity,  czyli
naszym sektorze ICT i projekcie, który tak naprawdę miasto zainicjowało
a Politechnika i Uniwersytet, łącznie z GUM – edem bardzo chętnie się
do niego włączyły.  Problem polega na tym,  że te  projekty  dzisiaj  nie
zostały umieszczone na mapie drogowej, z kilku myślę przyczyn, bo było
ich  bardzo  dużo  w  Polsce,  bo  nie  byliśmy  jedyni  tak  inteligentni,  że
przygotowaliśmy  coś  takiego,  natomiast  na  bazie  tych  programów,
dzisiaj, przygotowujemy projekty pod zarówno program terytorialny, czyli
stare  umowy,  które  kiedyś  marszałek  podpisywał  w  imieniu  regionu
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z  rządem  a  propos  realizacji  pewnych  celów  w  tym  obszarze  teraz
innowacyjnym dla nas, a także pod RPO i to są jakby te przestrzenie, na
bazie  których  chcemy  zbudować  potencjał  jak  gdyby  intelektualny
i  wdrożeniowy  w  naszej  metropolii.  Drobiazg  tylko  taki,  pod  Moskwą
zainwestowano  8  mld  dolarów,  żeby  stworzyć  dokładnie  taki  system,
który nam się marzy, którego oczywiście nie stworzymy tylko na bazie
tego  projektu,  natomiast  chcielibyśmy  przynajmniej  zainicjować  ten
proces.  W  Kaliningradzie  planuje  się  utworzenie  takiego  dokładnie
systemu networkingowego i łączenia uczelni z biznesem, za 12 mld euro.
Więc myślę, że warto spróbować stworzyć to za 3,5 mln zł, plus granty
centralne z NCBiR i  ze środków europejskich,  zakładamy,  że wartość
dodana to jest  335 razy wyższa od tego, którą podniesiemy dzisiaj w
procesie  inwestycyjnym.  Jedno,  czego  mogę  też  jakby  państwa
zapewnić, jeżeli będziecie państwo tym zainteresowani, to zamierzamy,
ponieważ takich badań nie było jeszcze w Polsce wykonanych, bo gdyby
były, to byśmy na pewno policzyli wskaźniki np. efektywności przyszłej,
ale  w  związku  z  tym,  że  dwukrotnie  ubiegaliśmy się  już  o  taki  grant
z Uniwersytetem Gdańskim, mam nadzieję, że tym razem nam się uda
uzyskać pieniądze na właśnie badania w tym obszarze i w ciągu kilku
miesięcy przedstawimy państwu model efektywności ekonomicznej tego
przedsięwzięcia. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Moje pytanie nie było złośliwe,  tylko ja nie znałem dorobku tej spółki,
a rozumiem, że mówimy o dokapitalizowaniu, w związku z powyższym
ona jakiś czas pracuje, ale rozumiem, że to jest nadzieja, że coś w tym
zakresie zacznie być robione. 

Radny – KRZYSZTOF WIECKI
Panie prezydencie, tak, jak radny Kamiński powiedział, dopytywał się, że
to jest dokapitalizowanie, bo na stronie miasta Gdańska ta spółka jest
wymieniona  właśnie  dokładnie  w  takim  samym  procencie,  w  takich
samych kwotach, jeżeli chodzi o udziały w tej firmie, przedtem ona się
chyba nazywała Biobaltica, na stronie miasta jest 750 tys. i w tej uchwale
również.  Natomiast  wszedłem sobie  na  stronę  tej  firmy i  w  zakładce
aktualności,  nie  wiem,  tam  się  chyba  nic  nie  dzieje,  bo  strona  jest
kompletnie czysta.  Także co,  ponowię  to pytanie,  czym się  ta  spółka
zajmuje,  co  ona  robi?  Bo  jeżeli  by  miała  się  czym  pochwalić,  to
w aktualnościach by coś umieściła. Dziękuję. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję, chociaż powiem państwu szczerze, macie państwo informację
i my od nowa czym się zajmujemy? 
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ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Ja powtórzę, spółka zajmuje się tym, o czym mówiłem wcześniej, czyli
zajmuje  się  budowaniem  relacji  i  przygotowywaniem  projektów
parasolowych,  łączących  np.  trzy  uczelnie,  gdzie  w  poprzedniej
perspektywie  uczelniom  nie  udało  się  złożyć  żadnego  wspólnego
projektu.  Słucham? Też.  Między innymi  pisze,  tak,  między innymi  lub
może nie pisze a pomaga znaleźć wspólne, wspólnotę interesów. Proszę
sobie wyobrazić,  że toczą się na naszych uczelniach w odpowiednich
wydziałach badania, które są ze sobą bardzo zbieżne.  I np. za geologię
morza nie odpowiada tylko Uniwersytet  i  Wydział  Geologii  Morza,  ale
także  Politechnika,  która  zajmuje  się  offshorem,  a  także  Uniwersytet
Medyczny,  który  zajmuje  się  badaniami  nad  wykorzystaniem  alg
i  pochodzących  z  morza  organizmów  do  procesów  biochemicznych.
Niestety,  taki  jest  świat,  że  musi  się  pojawić  organ,  skąd się  zresztą
mówi  o  złotym  trójkącie  i  sukces,  tak  naprawdę  państwa  wysoko
rozwiniętych polegał na tym, że udało mu się ten złoty trójkąt utworzyć,
czy  w  formule  instytucjonalnej,  czy  w  formule  zrozumienia,  czyli
porozumień, ale trójkąt pomiędzy administracją, biznesem i nauką jest
kluczowym  elementem  sukcesu  innowacyjności  i  między  innymi  ta
spółka  ma  to  czynić.  Jeśli  poparzymy  na  jej  historię,  ona  również
startowała z projektem. Wtedy niestety nie udało się połączyć interesów
uczelni, uczelnie wtedy chciały każda w ramach Biobaltiki, bo taka była
wtedy  nazwa tej  spółki,  wybudować  sobie  1/3  własnego  laboratorium
i mieć to laboratorium dla siebie i wykonywać tam swoje badania. My
mówimy,  nie,  wykorzystajmy infrastrukturę,  którą wybudowały uczelnie
dla siebie, dla celów ponad uczelnianych, dla celów wdrożeniowych, dla
celów ostatecznie biznesowych. I to jest rola tej firmy. Natomiast strona
internetowa,  jak  podpowiada  prezes,  jest  w  aktualizacji,  w  tej  spółce
dotychczas zatrudnione były dwie osoby, i te osoby, ich zadaniem było
tak naprawdę dzisiaj stworzenie projektów a nie stworzenie strony.  To
było jakby kluczowym naszym zadaniem, PR za chwilę, najpierw praca
u podstaw. 

Radny – SZYMON MOŚ
Spółka, która funkcjonuje do 5 lat, wzbudza naturalne zainteresowanie,
zwłaszcza  w  sytuacji,  kiedy  dokapitalizowujemy  ją  kwota  100  tys.
a docelowo 400 tys. zł. I wzbudziła naturalne zainteresowanie radnych
miasta,  była  dyskusja  także  na  KSiB.  Dlaczego  o  tym  mówię?
Ja przyszedłem na tą komisję, nie jestem jej członkiem i akurat kiedy na
ten pkt przyszedłem, to pan radny Kamiński wyszedł z tej komisji, więc
odsyłam wszystkich zainteresowanych tymi pytaniami, bo było to bardzo
dokładnie  i  nawet  mogę  powiedzieć,  w  atmosferze  takiej  dyskusji
twórczej, nie do końca przyjemnej, tzn. w sensie takim, w formie dość
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zasadniczej  i  na  wszystkie  strony  i  pani  dyrektor  Bierut  udzieliła
odpowiedzi i pa prezes udzielił odpowiedzi, od pytań strategicznych do
pytania dotyczącego kapitału, wielkości  zatrudnienia, straty bilansowej,
wskaźników ekonomicznych, od lewa do prawa było to omawiane. Więc
czasami wystarczy trochę więcej uwagi temu poświęcić, sam cel spółki
jest  oczywiście  szczytny,  nie  jest  łatwo  zintegrować  uczelnie
i  środowisko  akademickie,  to  jest  bardzo  trudne  środowisko,  nie  jest
łatwo zrobić, doprowadzić do tego aby w tych projektach wszyscy mówili
jednym głosem i byli w stanie razem funkcjonować. Ten cel jest szczytny
i  po tych wyjaśnieniach ja  nie mam wątpliwości,  choć na początku je
miałem, co do tego, że należy ten wniosek poprzeć, mamy też deklarację
ze strony pani dyrektor Bierut i rozumiem urzędu, że będzie się miasto
przyglądało działalności tej  spółki,  kiedy będzie mowa o uruchomieniu
kolejnych transzy. Więc czasami wystarczy przejrzeć porządek komisji,
których się jest członkiem, żeby się dowiedzieć w którym momencie jest
możliwość rozwiania wszystkich pytań. Nie odbieram oczywiście prawa
zadawania pytań na sesji,  ni  byłbym tak śmiały,  ale naprawdę pewne
rzeczy wydaja się przechodzić ludzkie pojęcie. Dziękuję. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. I też do tego apele się przyłączam, żeby rzeczywiście
na sesji mówić tylko rzeczy, które nie zostały wyjaśnione na komisjach,
tak, a my czasami od początku ten temat wałkujemy, ale dobrze, że to
w jakiś sposób idzie.  

Radny – GRZEGORZ STRZELCZYK
Ja  mam,  chciałbym  kolegom,  którzy  zadawali  pytania  wcześniej
podpowiedzieć,  że pan prezydent  częściowo odpowiedział,  spółka ma
sukcesy  w  dziedzinie  kartografii,  bo  umieściła  jakiś  punkt  na  mapie
drogowej. Także to jest niewątpliwy sukces i teraz tak, czy jeszcze, bo
pan  prezydent  też  bardzo  ładnie,  potoczyście,  jak  zwykle,  ze  swadą
opowiada, co spółka zrobiła, rzeczywiście funkcjonuje dwa lata, mieliśmy
wcześniej  blok  głosowań,  jeżeli  chodzi  o przeciwdziałanie  bezrobociu,
okazuje się, że spółka też jest mało efektywna, bo tylko dwa etaty, ale
czy  mógłby  pan  prezydent  przybliżyć  nam,  co  rzeczywiście  realnie,
praktycznie  ta  spółka,  jaki  projekt  zrealizowała,  do  jakiego  projektu
doprowadziła, jakie to przyniosło skutki finansowe. Dziękuję. 

ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Jeśli chodzi o szczegóły projektów, to pan prezes odpowie, ta spółka de
facto była spółką w uśpieniu, my ją wykorzystaliśmy jako podmiot, który
raz już aplikował w poprzedniej, przygotowywał projekty w poprzednim
okresie  programowania  i  nie  dostał  finansowania  na  funkcjonowanie.
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Dzisiaj  ta  spółka de facto  prowadzi  już  działania,  dlatego że przejęła
część realizacji zadań z perspektywy 2007-2013. 

JAROSŁAW PAWŁOWSKI – prezes spółki InnoBaltica
W odpowiedzi na pytanie jakie projekty właściwie realizujemy i czym się
właściwie  zajmujemy,  pozwolę  sobie  bardzo  króciutko  przedstawić.
Projekty realizowane przez spółkę są w czterech grupach, pierwsza to
jest  wsparcie  dużych  przedsięwzięć  inwestycyjnych  i  inwestycji
międzyuczelnianych  w  ramach  polskiej  mapy  drogowej  infrastruktury
badawczej, już mówimy o kluczowej, z punktu widzenia nauki nie tylko
pomorskiej, ale też nauki polskiej przedsięwzięciach infrastrukturalnych.
Tutaj mamy cztery projekty:  Narodowe Centrum Badań Nad Bałtykiem
o wartości  190 mln zł,  Laboratorium ropy i  gazu wartości  500 mln zł,
Centrum  zastosowań  innowacyjnych  technologii  w  inteligentnych
aglomeracjach  miejskich,  wspomniał  o tym pan prezydent,  także pod
hasłem  SmartCity  wartość  323  mln  zł  i  Centrum  badawcze  nowych
technologii  dla  profilaktyki  i  leczenia  chorób  cywilizacyjnych  okresu
starzenia, budżet 340 mln zł. Są to projekty, gdzie beneficjentami, czyli
tymi  liderami  formalnymi  są  uczelnie,  takie  są  wymogi  finansowania
projektów  z  pieniędzy  Ministra  Nauki,  tam,  gdzie  idą  pieniądze  na
infrastrukturę.  Natomiast  InnoBaltika  realizację  i  zarządzanie  tych
projektów  i  przygotowanie  tych  projektów  wspiera  i  tutaj  jesteśmy
w dużym stopniu w ich codzienne funkcjonowanie zaangażowani. I to są
rzeczy,  które  teraz  są  przygotowywane,  natomiast  finansowanie  tego
będzie  z  funduszy  lat  2014  –  2020,  tyle,  żeby  dostać  te  pieniądze
skutecznie z przyszłych funduszy, praca musi być rozpoczęta w tym roku
i ta praca trwa de facto już od początku mojej pracy w spółce, nawet
zaczęła  się  wcześniej,  to  z  inspiracji  prezydenta  miasta  Gdańska
właśnie,  który  zaprosił  uczelnie  do  współpracy  z  miastem
i przygotowania takich projektów. De facto to projekty są przygotowane
można powiedzieć od kwietnia 2012 roku. Jeżeli chodzi o kolejny obszar,
tam, gdzie budujemy zdolność partnerów gospodarczych ze świata nauki
i biznesu do współpracy, w ramach gospodarki innowacyjnej realizujemy
w tej chwili jeden projekt Inno kompetencje o wartości blisko 400 tys. zł,
przygotowujemy się do realizacji kolejnego projektu, jeszcze z funduszy
tej  perspektywy  finansowej  o  wartości  do  4  mln  zł,  a  kolejny  projekt
systemowy,  który  został  uznany  przez  samorząd  województwa
w  regionalnej  strategii  rozwoju  gospodarczego  za  przedsięwzięcie
kluczowe,  strategiczne  dla  rozwoju  gospodarki,  innowacyjny  na
Pomorzu, taki projekt o wartości 20 mln zł do realizacji funduszy lat 2014
–  2020  jest  w  tej  chwili  w  przygotowaniu.  Ponownie,  projekt  będzie
realizowany  później,  ale  prace  przygotowawcze,  zwłaszcza  przy  tak
dużym przedsięwzięciu,  muszą już  trwać  obecnie.  Przy czym dodam,
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jeszcze raz podkreślę, prawdopodobieństwo czy pewność, ze projekt ten
zostanie  zrealizowany  jest  wysokie,  ponieważ  ten  projekt  już  jest
określony  przez  samorząd  województwa  jako  strategicznie  ważny
i  przeznaczony  do  finansowania  z  z  funduszy  marszałkowskich,
w  dyspozycji  marszałka  w  latach  2014-  2020  i  także  na  potrzeby
przygotowania  tego  projektu  samorząd  województwa  przeznacza
dokapitalizowanie. Kolejna grupa projektów, to wsparcie przedsiębiorstw
na wczesnym etapie rozwoju, tu przygotowujemy dwa projekty, czyli to,
co robimy, to przygotowujemy projekty do wykorzystania funduszy, jeden
z przyszłych funduszy unijnych samorząd znów  w dyspozycji marszałka,
projekt Bałtycki węzeł wiedzy i przedsiębiorczości, mówimy o projekcie
wartym  45  mln  zł,  jako  zapleczu  dla  inkubacji,  a  w  tej  perspektywie
aplikujemy o pieniądze narodowego Centrum Badań i Rozwoju, 20 mln
chcemy pozyskać na fundusz kapitału zalążkowego i taka aplikacja jest
w tej  chwili  złożona i  do  końca  stycznia  przyszłego  roku  powinniśmy
poznać  jej  losy.  Ostatnia  grupa  to  projekty,  już  realne  projekty
współpracy  nauki  i  biznesu,  projekty  badawcze,  tu  realizujemy  sześć
takich projektów, o łącznej wartości ponad 10 ml zł, one są na różnym
etapie realizacji,  niektóre kończymy w tym roku, niektóre w przyszłym
roku, inne w tym roku zaczęliśmy i kończymy w roku 2015, nie chcę już
państwa zamęczać szczegółami.  Także to tyle  a jeszcze wracając na
chwileczkę  do Bałtyckiego węzła  wiedzy i  przedsiębiorczości,  czyli  tej
infrastruktury  za  45  mln  zł,  jak  powiedziałem,  projekt  główny  będzie
realizowany z funduszy przyszłego okresu, natomiast obecnie staramy
się od samorządu województwa o pieniądze na prace przygotowawcze
na dokumentację i taką decyzję powinniśmy poznać jeszcze do początku
grudnia  i  takie  przedsięwzięcie  będziemy  przygotowawcze  do  tej
inwestycji też realizować, jeszcze w tym roku zaczniemy. Dziękuję. 

ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Jeszcze jedną rzecz chciałbym dodać, my wyciągnęliśmy pewne wnioski,
jeśli chodzi o Wrocław, InnoBaltica ma na pewno zupełnie inny charakter
niż  EtiPlus,  dlatego,  że nie chcemy dokonywać kanibalizmu własnych
uczelni.  To,  co  dzisiaj  się  dzieje  we  Wrocławiu,  gdzie  zapakowano
miliard zł w projekty i dzisiaj ten właściwie nowy projekt podkrada sobie
naukowców, podkrada sobie rzeczy, gdzie gdzieś tam na uczelniach były
realizowane, to może grozić konfliktem w długiej perspektywie. My tego
nie chcemy zrobić,  stąd jedyny obszar,  czyli  ten węzeł,  który mówi  o
infrastrukturze,  to  raczej  poukładanie  roli  podmiotów w  strategicznym
rozwoju  przedsiębiorstw.  Dzisiaj  chcemy  się  zająć  inkubowaniem,  w
ogóle  zresztą  InnoBaltica,  taką  chcielibyśmy,  żeby  rolę  pełniła,  żeby
poukładała zarządzanie całym procesem rozwoju                      i
innowacyjnych  przedsiębiorstw  w  metropolii,  żeby  parki  naukowo-
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technologiczne ze sobą nie konkurowały a się wspierały, żeby inkubator
Starter wypełniał lukę, której nie realizują parki naukowo-technologiczne,
a żebyśmy wybudowali nowy inkubator, który będzie działał tak na wzór
berlińskich  lub  amerykańskich  z  Krzemowej  Doliny,  czyli  taki  raczej
instytucje nawet kultury o charakterze biznesowym a nie sensu stricte
konkretny  projekt  już  dzisiaj  wymyślony  i  poddany  obróbce
i przygotowywany do komercjalizacji. Czyli zachęcenie ludzi do przyjazdu
i tworzenia, bycia kreatywnym. Oczywiście, badania wskazują nawet na
to,  że  to  jest  niewielki  odsetek,  który  się  osadza  jako  projekty
zrealizowane, ale wartość wytworzona, kapitalizacja tych projektów jest
kilkaset razy większa niż inwestycja, którą się po prostu w tym obszarze
wykonuje. 

Radny – GRZEGORZ STRZELCZYK
Ja dopytam pana prezesa, z tych projektów, o których pan mówił, które
pan wymieniał, czy któryś z nich jest już wpisany, zaakceptowany przez
MRR i czy ewentualnie jest wpisany na listę indykatywną MRR. Dziękuję.

JAROSŁAW PAWŁOWSKI – prezes spółki InnoBaltica
Panie radny, MRR nie ma w tej chwili list indykatywnych, natomiast takie
listy  indykatywne  budują  dwie  instytucje,  coś  podobnego  do  list
indykatywnych, Minister Nauki i Szkolnictwa Wyższego, to jest ta właśnie
polska mapa drogowa infrastruktury badawczej i z tych projektów, które
wymieniłem, Narodowe Centrum Badań Nad Bałtykiem jest już wpisane
na tą listę, natomiast drugi projekt – Laboratorium ropy i gazu jest po
pierwszym  etapie  weryfikacji  do  aktualizacji  tej  listy  i  w  tej  chwili
przechodzi  drugi  etap  weryfikacji,  tu  już  przy  drugim  etapie  szanse
zakończenia się sukcesem tego przedsięwzięcia są spore,  aczkolwiek
tez nie gwarantowane, to jeszcze sporo pracy przed nami. Zaś drugą
instytucją,  która  ma  coś  w  rodzaju  list  indykatywnych,  czyli  listę
przedsięwzięć  strategicznych,  jest  samorząd województwa  i  samorząd
województwa  w swoich  przedsięwzięciach  strategicznych  ma wpisane
tak,  po  pierwsze  wszystkie  te  projekty,  o  których  powiedziałem duża
infrastruktura, czyli  równolegle ma wpisane Narodowe Centrum Badań
Nad  Bałtykiem  i  Laboratorium  ropy  i  gazu,  ale  także  ten  projekt
dotyczący SmartCity oraz chorób cywilizacyjnych i okresu starzenia. Ma
wpisane  jako  projekt  strategiczny  projekt  Bałtycki  węzeł  wiedzy
i  przedsiębiorczości,  czyli  ta  infrastruktura  i  wsparcie  dla  procesu
inkubacji, to o czym mówiłem, 45 mln zł i projekt regionalnego systemu
wsparcia innowacyjności, to jest te 20 mln zl też z przyszłego budżetu
unijnego  w  pewnym  sensie  zamarkowane,  czy  zablokowane  na  ten
projekt i to są projekty, które dzisiaj można wyczytać, czy to z projektu
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regionalnego programu operacyjnego czy z treści Regionalnej Strategii
Rozwoju Gospodarczego. 

ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Podam tylko przykład,  Centrum Badania nad Bałtykiem to był  projekt,
który został gdzieś tam przygotowany przez Gdynię i Uniwersytet, a on
sam przyszedł do nas, po spotkaniach i pokazaniu kompetencji,  jakimi
się wykazujemy, jak możemy pomagać w strukturyzacji tych projektów,
to  była  decyzja,  że  Gdynia  przystąpiła  do  tego  naszego  projektu
InnoBaltica, między innymi wnosząc też ten projekt, który de facto był
ładni nazwany, natomiast w środku był jeszcze pusty. Teraz go staramy
się wypełnić treścią. 

Radna – JOLANTA BANACH
Ja mam tylko prośbę do pana prezydenta i do pana prezesa o informację
do  końca  roku  w  sprawie  tych  podjętych  projektów,  stopnia
zaangażowania, szacowanych korzyści. Jeśli to możliwe, do końca tego
roku. Dokładnie tak, bardzo, bardzo proszę. Wolę dać na innowacje niż
na sport, jako dźwignię gospodarki. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Szanowni państwo, druk 1070, kto z pań i panów jest za podjęciem? 

za -   25
przeciw -     0
wstrzymało się -     7

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1032/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w sprawie wyrażenia  woli  objęcia udziałów w podwyższonym kapitale
zakładowym spółki InnoBaltica spółka z ograniczoną odpowiedzialnością
z siedzibą w Gdańsku

Uchwała stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu
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34)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie  ustalenia
strefy  płatnego  parkowania  na  drogach  publicznych  na  terenie
Miasta  Gdańska,  ustalenia  stawek opłat  za parkowanie  pojazdów
samochodowych  w  tej  strefie  oraz  ustalenia  sposobu  pobierania
opłat (druk 1077); 

MACIEJ RADOWICZ – Zastępca Dyrektora ZDiZ
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1077  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję. KPGiM, KSiB opinie pozytywne. 

Radny – JAROMIR FALANDYSZ
Tak tu w uzasadnieniu czytam, jest mowa o stanowiskach do parkowania
wyposażonych  w  punkty,  w  których  pojazdy  elektryczne  będą  mogły
ładować akumulatory, czy ZDiZ planuje taką inwestycję, czy to jest jakaś,
czy tu jest mowa o dalekiej przyszłości. 

ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Generalnie  szukamy,  mieliśmy  na  dzisiaj  partnera  w  postaci  Energa
Innowacje, zobaczymy czy coś z tego wyjdzie,  jeżeli  nie uda nam się
porozumieć  z  Energą  Innowacje,  to  będziemy  starali  się  przy
współfinansowaniu  z  Narodowego  Fundusz  Ochrony  Środowiska
budować część takich stanowisk, bo ktoś musi jakby rozpocząć budować
tą masę krytyczną, tak. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Ja to traktuję jako marketing, poprę te pomysły,  pan Kulczyk z dużym
projektem się przymierzał do realizacji budowy takich stanowisk, niestety
wszystko  się  nie  udało,  więc  traktuję  to  póki  co  jako  marketing  dla
miasta. 

ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Jest  to  element  programu SmartCity,  więc  dokładnie  w  tym  kierunku
będziemy  zmierzali,  najpierw  musimy  pobudzić  popyt  na  tego  typu
pojazdy,  tak,  czyli  pokazać  im  pewne  przestrzenie,  w  których  mają
udogodnienia, czyli możliwość korzystania z buspasów czy korzystania
z udogodnień parkingowych. 

Radny – SZYMON MOŚ 
Jest  jedna  rzecz  dotycząca  energetyki  odnawialnej  i  w  ogóle  tzw.
alternatywnych czy odnawialnych źródeł energii i tego projektu, o którym
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zawsze  trzeba  pamiętać,  że  o  ile  rzeczywiście,  tu  się  zgadzam,
wszystkie  te  projekty  na  różnych  poziomach,  są  na  raczej  wstępnym
poziomie zaawansowania, ale warto być gotowym na te rozwiązania, bo
one  w  pewnym  momencie  wejdą  i  kto  będzie  wtedy  niegotowy,  ten
zostanie po prostu w tyle, więc wydaje mi się, że akurat tego typu uwaga
do tej uchwały, że gdzieś się nie udało, jest na pewno uprawiona, ale jest
o tyle niezasadna, że będzie taki moment, że to siłą rzeczy, czy nam się
to będzie podobało czy nie, zacznie wchodzić na wszystkich poziomach,
od pojazdów elektrycznych po fotowoltaikę, tak, jak mówię, kto będzie
wtedy niegotowy, ten po prostu zostanie w tyle, w tym czasie, kiedy inni
będą już  stawiać  kroki  do  przodu,  ci,  którzy  wcześniej  nie  zrobili  nic
w  tym  kierunku  będą  się  dopiero  zastanawiali,  w  którą  stronę  pójść
i będą robić rzeczy u samych podstaw, że tak powiem, tracąc tą szansę,
to będzie ewidentna duża szansa i też po części na pewno obowiązek,
biorąc pod uwagę tą obecną politykę związaną z ekologią, także raczej
podjęcie  tej  uchwały  wydaje  się  zasadne,  mimo  tych  uprawnionych
zastrzeżeń, o których była mowa. Dziękuję bardzo. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Jeżeli chodzi o buspasy i te ulgi do poruszania się, to widziałem kiedyś
w Stanach  fajne  rozwiązanie,  że  buspasem można  było  jechać  tylko
i wyłącznie, gdy w samochodzie były wszystkie osoby. Warto być może
tylko, no cóż, nasze ograniczenia. 

ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Kalifornia to jest jakby bardzo dobry przykład, bo tam to się stosuje na
potęgę.  Zgadza się,  najczęściej  dzieje  się to na autostradach i  są  to
elementy, w którym początkowo były minimum 2 osoby, teraz np. już trzy
osoby w aucie, zgadza się, że jest to jakieś jakby rozwiązanie. Dzisiaj my
mamy  trochę  za  wąskie  drogi,  tak,  jeśli  popatrzymy  jakby  na  ich
szerokość,  bo  też  teoretycznie  moglibyśmy  wprowadzić  mając  cztery
pasy,  trzeci  pas  jako  pas  uprzywilejowany  dla  pojazdów,  ale  co  jest
istotne, do tego wszystkiego jest potrzebny jeszcze Tristar, czyli najpierw
będzie Tristar, który będzie monitorował, Tristan, który de facto da jsną
odpowiedź  czy  ktoś,  kto  używa  tego  akurat  pasa  jest  do  tego
uprawniony, tak, jakby mamy kilka przestrzeni, które też muszą zaistnieć,
ale Tristar za 9 miesięcy, zakładam, powinien być już gotów              i
powinien funkcjonować. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów
jest za podjęciem? 
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za -   32
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1033/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia strefy
płatnego  parkowania  na  drogach  publicznych  na  terenie  Miasta
Gdańska,  ustalenia  stawek  opłat  za  parkowanie  pojazdów
samochodowych w tej strefie oraz ustalenia sposobu pobierania opłat

Uchwała stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu

35)  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniego  programu  gospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2018
(druk 1101); 

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1101  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. KPGiM, KSiB, KSSiOZ opinie pozytywne. 

Radny – ADAM NIERODA 
Panie dyrektorze, mam takie dwa pytania. Po pierwsze, jak się zmieniły
w  ciągu  ostatnich  2  lat  wydatki  na  cele  remontowe  i  w  naszych
budynkach i tam, gdzie gmina ma udziały. A drugie pytanie, czy liczba 15
tys. około lokali mieszkalnych, czy to jest już punkt docelowy czy jeszcze
po tym 2018 roku planujemy niżej z tym zejść? 

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Panie przewodniczący,  szanowni państwo radni, jeśli  chodzi o wydatki
remontowe GZNK, to trzeba przyznać, że one są na wyższym poziomie
niż planowane, generalnie rzecz biorąc, w roku np. 2010 planowaliśmy
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wydatkować środki na poziomie 10 mln na własne zasoby mieszkaniowe,
a wydaliśmy prawie 12 mln, w roku ubiegłym 2012 mieliśmy wydać 10
mln,  wydaliśmy  niecałe  10  mln,  z  kolei  w  obecnym  roku  były  plany
wydatkowania  10  mln  a  będą  to  wydatki  ponad  12  mln.  Także  jeśli
chodzi o udział we wspólnotach mieszkaniowych, to ten udział jest mniej
więcej  na  poziomie  13  mln  800  tys.,  a  więc  lekko  powyżej  naszej
prognozowanej  wielkości,  chcę  też  tutaj  zaznaczyć,  że  jednostkowy
udział wydatków na m2  czy też na lokal sukcesywnie rośnie dlatego, że
GZNK utrzymuje wysoki poziom wydatkowania środków na remonty przy
zmniejszającym się zasobie a więc średnio statystycznie ilość zł na lokal
czy m2  lokalu jest wyższa. Natomiast jeśli chodzi                 o wielkość
zasobu,  to  jak  już  mówiłem,  tempo  zmniejszamy  sprzedaży,  ale
oczywiście  zdajemy  sobie  sprawę,  że  miasto  Gdańsk  nie  może  się
pozbyć w ogóle lokali, dlatego, że musimy utrzymywać zasób chociażby
dla  osób,  które  mają  uprawnienie  do  lokalu  socjalnego  i  dla  niskich
dochodów,  bo takie  są  obowiązki  ustawy o ochronie  praw lokatorów.
Natomiast  zdajemy  sobie  sprawę,  że  ten  poziom  nie  powinien  być
wyższy  niż  około  7-10%  wszystkich  mieszkań  w  Gdańsku,  a  więc
zakładamy, że ilość lokali komunalnych będzie oscylować w granicach
około 12-13 tys.  co oznacza, że w kolejnej 5-latce dalej będzie trwała
sprzedaż lokali mieszkalnych, ale na dużo niższym poziomie. 

Radna – JOLANTA BANACH
Ja  rozumiem,  że  wyjaśnienia  dotyczące  potrzeb  remontowych
i wysokości nakładów na remonty, ze strony pana dyrektora oznaczają,
że  nie  będzie  przywrócona  dotacja  do  GZNK.  Jeśli  chodzi  o  ogólne
potrzeby remontowe w tej nowej prognozie, są one razem wyszacowane
na kwotę 237 mln, w poprzedniej prognozie przypominam, na około 600
mln  zł.  Ja  uważam,  że  jest  bardzo  duża  różnica  w tych  szacunkach
i poprzednia prognoza finansowa oraz jej realizacja najwyżej dotyczyły
wydatków na około 50 mln zł, więc około 300 mln zł w nowej prognozie
na  remonty  i  potrzeby  z  tym  związane  gdzieś  nam  się  podziało.
Ja  powiem  tak,  przy  rosnącym  zapotrzebowaniu  na  lokale  socjalne,
panie dyrektorze, zresztą to rosnące zapotrzebowanie dotyczyło różnicy
między  prognozą  na  lata  2009-2013  a  realizacją  2009-2013.  Wtedy
zakładano, że zapotrzebowanie na lokale socjalne będzie się obniżać,
stało  się  przeciwnie.  W  nowej  prognozie  też  zakładamy  wzrost
zapotrzebowania  na  lokale  socjalne,  w  tym  z  eksmisji  z  zasobów
gminnych ze wskazaniem lokalu socjalnego. To wszystko powoduje, że
moim  zdaniem  te  potrzeby  remontowe  nie  maleją.  Z  informacji
uzyskanych  z  państwa  wydziału  wynika,  że  na  553  mieszkania
pozyskiwane,  nowo  pozyskiwane  z  zasobów  komunalnych,  68%  jest
w złym stanie technicznym i wymaga remontu od 20 do 30 tys. zł, co
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oznacza, że nawet te corocznie odzyskiwane lokale, żeby przywrócić im
stan techniczny to trzeba by było wydać 9,5 mln zł, czyli 10 mln zł trzeba
by wydać na te same odzyskiwane mieszkania co roku, żeby je zasiedlić.
Stąd  pula  11  mln  na  całość  remontu  zasobu  komunalnego  mnie  się
wydaje  za  mała,  bo  jak  mówię,  te  nowo  odzyskiwane  wymagają
9,5-10 mln nakładu. Ja rozumiem, że państwo w tej sprawie macie swoje
ograniczenia finansowe, ja tylko wskazuję, że bez dotacji do GZNK moim
zdaniem  proces  remontowania  pozyskiwanych  lokali  do  zasobu
mieszkaniowego  będzie  bardzo  wydłużony  i  w  świetle  rosnącego
zapotrzebowania na lokale socjalne, moim zdaniem nie wystarczający,
nawet nie musicie się państwo do tego odnosić, ale tak mi się wydaje. To
po pierwsze.  Po drugie, proszę powiedzieć,  z czym jest  związany tak
dosyć gwałtowny spadek nakładów na pozyskiwanie lokali w stosunku
do prognozy 2009-2013, ja mówię do nowych lokali, ja nie mówię o tych,
które  w  wyniku  naturalnej  rotacji  odzyskiwane  są.  Przypominam,  że
w tamtej  prognozie  przewidywano  kwotę  164  mln  zł  na  nowe  lokale,
teraz 90 mln i w ogóle znika zakup na wolnym runku, czyli zostaje tylko
mieszkania za grunt, prawda i dokapitalizowanie Gdańskiej Infrastruktury
Społecznej.  Dalej,  rozumiem,  że  w  kwestii  czynszów  też  nie  będzie
żadnych zmian, pan dyrektor o tym przed chwilą powiedział,  jest tylko
korekta  dotycząca  obniżki  technicznej  z  uwagi  na  piece  węglowe.
Przypominam jednak  państwu  i  nam wszystkim  radnym,  że  mamy w
zrealizowanej  prognozie  za  lata  2009-2013  dosyć  dużą  progresję
wydatków  na  dodatki  mieszkaniowe,  z  10  mln  do  17  mln  zł  i  tutaj
kluczowym rokiem jest  jednak  rok  2011,  proszę mi  w związku  z  tym
chociaż powiedzieć, jeśli państwo nie będziecie obniżać stawki bazowej,
po czerwcowej nowelizacji ile osób w wyniku tej czerwcowej nowelizacji
dostało decyzję o podwyższeniu czynszu, a ile osób obniżeniu czynszu,
jeżeli  jesteście  państwo  oczywiście  w stanie  i  macie  taką  informację,
prawda. Czy rzeczą nową, bo akurat chciałabym odnotować to z uwagą
i  satysfakcją,  czy  rzeczą  nową  jest  to,  że  prawo  do  obniżek
dochodowych będą miały osoby zajmujące lokal  bez tytułu  prawnego,
czy to jest nowy pomysł? Bo dotychczas osoby bez tytułu prawnego nie
miały prawa do obniżek dochodowych, tak? Czy miały? Zawsze miały,
tak?  Przepraszam,  ale  mi  jakoś  to  uciekło.  Więc  pierwsze  pytanie
dotyczące weryfikacji  stawki  bazowej rozumiem, że nie będzie, drugie
pytanie dotyczące spadku nakładów o połowę niemal, spadku nakładów
na  pozyskiwanie  nowych  lokali,  ze  164  mln  do  90  mln  i  pytanie
dotyczące  tej  dotacji  do  GZNK,  czyli  czy  remonty  mają  być  tylko
finansowane z wpływów czynszowych. 

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
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Panie przewodniczący, szanowni państwo radni, jeśli chodzi o stawki, to
już pani radna usłyszała, nie będzie zmiany polityki czynszowej w tym
zakresie,  czyli  dalej  obowiązuje  jednolita  stawka  przy  uwzględnieniu
obniżek  techniczno-użytkowych  i  obniżek  dochodowych  i  oczywiście
dodatków mieszkaniowych, które są poza tym programem, bo wynikają
z  ustawy  o  dodatkach  mieszkaniowych.  Jeżeli  chodzi  o  potrzeby
remontowe, ja przypomnę, 600 mln to był  nie obecna 5 – latka, tylko
poprzednia 5 – latka, obecna 5 – latka mówiła o potrzebach na poziomie
ponad 400 mln zł a teraz w prognozie szacujemy to na około 200 mln zł,
jeśli  chodzi  o  budynki  komunalne.  Zakładamy  dość  wysoki  poziom
finansowania remontów przez GZNK, ja przypomnę, że w obecnej 5 –
latce nie mówiliśmy również w uchwale o dotacji, mówiliśmy o poziomie
10 mln rocznie, jakie GZNK ma przeznaczyć na remonty, prawdą jest, że
była dotacja w 3 pierwszych latach, a w dwóch ostatnich latach tej dotacji
nie  było,  natomiast  uchwała  jakby nie  determinowała,   że  to  ma być
w formie dotacji.  I oczywiście my sobie zdajemy sprawę, że im więcej
pieniędzy,  tym  lepiej.  Zasób  komunalny  ostatnio  zdiagnozowaliśmy,
oczywiście około 700 lokali,  które w jakiś sposób wymagają nakładów
remontowych  bądź  sprzedaży,  ale  to  są  mieszkania  również
niesamodzielne, to są mieszkania również za duże, to jest duża liczba
lokali, która nadaje się po prostu do sprzedaży, lokali, które nadają się
do remontu kapitalnego, czy też do rozbiórki jest też bardzo duża część.
Te lokale, które nadają się do zamieszkania, czyli nie wymagają remontu
bądź są po prostu w dostatecznym stanie, są obecnie w obrocie, jest
niecałe 200,  na dzień dzisiejszy do zagospodarowania  mamy jeszcze
około 60 lokali  i  one są na bieżąco jakby wpuszczane w ten system.
Kolejna rzecz, dlaczego nie planujemy jakby kontynuacji lokale za grunt,
powiem szczerze, że rozmawiam, zakup lokali, myśmy zbilansowali tutaj
jakby  źródła  realizacji  naszej  polityki,  jako  potencjalne  źródła,  ale
zdajemy sobie sprawę, że żeby te źródła stały się źródłami ostatecznymi,
wymagają po prostu uchwał budżetowych, dlatego, że przedmiotem tej
uchwały  nie  jest  budżetowanie  miasta,  budżet  jest  roczny,  a  jedynie
wskazanie,  mniej  więcej  potencjalnych  źródeł  i  zrobiliśmy to na takim
poziomie, na jakim obecne założenia nam na to pozwalały. Jeszcze na
coś nie odpowiedziałem? 

Radna – JOLANTA BANACH
Dziękuję,  ja  tylko  chciałam  uzupełniające  pytanie,  bo  pan  dyrektor
powiedział, że nie ma mowy o obniżeniu bazowej stawki czynszowej, to
ja chciałam zapytać,  to skąd zdaniem państwa do 2018 przewidujecie
jednak  dosyć  dynamiczny  wzrost  osób  eksmitowanych  z  zasobu
gminnego,  z  prawdopodobnym  wskazaniem  do  lokalu  socjalnego,
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z  jakich  to  przyczyn,  jeśli  nie  za  wysokiego  czynszu  i  nie  płacenia
czynszu? 

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Szanowni państwo, jak wykazały nasze analizy,  nie rośnie zasadniczo
ilość dłużników w zasobie, nie rośnie. Natomiast rośnie oczywiście kwota
zadłużenia, ale kwota zadłużenia rośnie z uwagi na to, że są zaległości
i  odsetki,  które  od  tych  zaległości  się  co  roku  kapitalizuje  i  nalicza,
natomiast ilość dłużników nie rośnie. Jeżeli chodzi o potrzeby do lokali
mieszkalnych,  to  one  tak  naprawdę  wynikają  nie  tyle  z  eksmisji,  ile
z wniosków składanych o udzielenie pomocy mieszkaniowej, z eksmisji
również,  tylko  że  nasze  prognozy  związane  ze  wzrostem  udzielania
pomocy w tym zakresie, bo to tak naprawdę rada miasta ustala poziom
świadczonej pomocy, może to być poziom wysoki, bądź niski. Natomiast
mamy oczywiście sporo eksmisji  orzeczonych w zasobie komunalnym,
które z uwagi na brak lokali nie jesteśmy w stanie wykonać, a więc to nie
jest tak, że my planujemy wzrost ilości nowych eksmisji,  tylko chcemy
zrealizować te eksmisje, które są już orzeczone plus oczywiście te, które
będą orzekane. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Tak. Tam jest bardzo dużo eksmisji ze wskazaniem lokalu socjalnego.
Jest  sporo  takich  ze  wskazaniem  lokali  socjalnych.  Proszę  państwa,
więcej nie ma pytań. Kto z pań i panów jest za podjęciem? 

za -   23
przeciw -     8
wstrzymało się -     1

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1034/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w  sprawie  przyjęcia  wieloletniego  programu  gospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2018

Uchwała stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu
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36)   zmieniająca  uchwałę  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie  zasad
wynajmowania  lokali  mieszkalnych  wchodzących  w  skład
mieszkaniowego  zasobu  Miasta  Gdańska  oraz  zasad  udzielania
pomocy  w  wynajęciu  takich  lokali  w  zasobach  Towarzystw
Budownictwa Społecznego (druk 1102); 

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1102  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. KPGiM, KSiB, KSSiOZ opinie pozytywne. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
A proszę  mi  powiedzieć  czy w tej  słynnej  i  rozszerzającej  się  aferze
korupcyjnej  dotyczącej przyznawania lokali,  czy ten mechanizm, gdzie
prezydent  sam podejmował  decyzje,  był  wykorzystywany jako metoda
skracania i wykorzystywania tej sytuacji? 

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Panie  przewodniczący,  szanowni  państwo  radni,  my  oczywiście  nie
wiemy,  jakie trwa postępowanie w prokuraturze,  natomiast  z tych akt,
które od nas zażądano, nie dotyczyło tych procedur. 

Radna – JOLANTA BANACH
Panie przewodniczący, ja wiem, że niektórzy radni się będą irytować, ale
sprawa  jest  ważna  w  kontekście  ostatnich  wydarzeń  związanych
z  podejrzeniem  o  korupcję  wobec  niektórych  urzędników  Wydziału
Gospodarki  Komunalnej.  Dlatego  chciałam  zapytać  o  jedną,  moim
zdaniem kluczową sprawę, a mianowicie sposób wykonania tzw. kontroli
społecznej.  Państwo  przywracacie  w  tej  chwili  opinię  tzw.  komisji
branżowej,  jeśli  chodzi  o  przydział  mieszkania  z  pominięciem  zasad
obowiązujących  w  uchwale  i  argumentujecie  to  wykonaniem  tej
dyspozycji  ustawowej  dotyczącej  społecznej  kontroli.  Myśmy  o  tym
dyskutowali,  mówię  o zespole kontrolnym Komisji  Rewizyjnej  podczas
spotkań  z  państwem  i  zdaniem  państwa  rozszerzenie  tej  społecznej
kontroli  poza  organ  stanowiący,  jakim  jest  rada  miasta,  naruszałoby
ustawę o ochronie danych osobowych. Proszę zatem powiedzieć, jak to
jest możliwe, że w innych miastach działają tzw. komisje społeczne, bo
proces rozpatrywania wniosków objęty jest kontrolą społeczną, nie tylko
pominięcie zasad z uchwały i przyznawanie w drodze pierwszeństwa, ale
na mocy ustawy cały proces rozpatrywania wniosków, tak brzmi zapis
ustawowy, powinien być poddany społecznej kontroli. Jak załatwiają to
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państwa  zdaniem  inne  miasta,  że  one  niejako  mogą  włączać  osoby
spoza urzędu i organu stanowiącego w to zaznajamianie się z danymi
osobowymi. U nas w Gdańsku rada pożytku publicznego też uczestniczy
w konkursach  np.  grantowych,  gdzie  są  podawane  dane  osoby  więc
może  pójść  tym  tropem.  To  po  pierwsze  i  po  drugie,  my  jeszcze
będziemy  na  Komisji  Rewizyjnej  rozmawiać  o  sposobie  rozpatrzenia
zaleceń Komisji Rewizyjnej, ale proszę mi powiedzieć, czy pan prezydent
i pan dyrektor przewidują zmianę uchwały, tej uchwały                  o
zasadach przyznawania mieszkań z mieszkaniowego zasobu gminy tak,
aby  kierunek  był  bardziej  precyzyjny  i  bardziej  wyostrzał  te  zasady
pierwszeństwa,  bo to, co tam mamy w trzech obszarach: zamiennych
lokali, socjalnych i lokali o tzw. niskich dochodach, to moim zdaniem nie
są zasady pierwszeństwa, to są wszystkie przypadki, w jakich przyznaje
się te mieszkania. I na takim gruncie stanęła Komisji  Rewizyjna.  Czyli
czy  przewidujecie  państwo  zmianę  tej  uchwały  i  co  z  tą  kontrola
społeczną? Dziękuję bardzo panie przewodniczący za cierpliwość. 

MACIEJ LISICKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
W sprawie tej kontroli społecznej pan dyrektor zaraz odpowie, natomiast
ja  powiem  tak,  my  nie  przewidujemy  żadnych  zmian  z  tej  prostej
przyczyny, że już bodajże 3 kadencje temu albo 4, RMG przyjmując tą
stosowną  uchwałę  analizowała  i  podjęła  próbę,  żeby  enumeratywnie
wymienić  przypadki,  sytuacje,  kryteria  i  żeśmy  się  wtedy  poddali,
dlatego, że naprawdę trudno przewidzieć wszystkie sytuacje i stąd się
wziął  ten zapis, zresztą był  to zapis,  nie ukrywam, mojego autorstwa,
żeby dać sobie spokój z tymi wszystkimi kryteriami, tylko powiedzieć, że
decyzje  podejmuje  prezydent,  a radni  ją  weryfikują  czy kontrolują  czy
mają,  że  tak  powiem,  wgląd  sprawę.  Bo  pani  radna,  nie  da  się
wszystkich rudnych przypadków życiowych wymienić i wystarczy, że pani
czegoś w uchwale nie wymieni, będzie konkretny przypadek i sama pani
rozłoży  ręce,  powie,  chciałabym pomóc,  a  nie  mogę,  bo  mi  przepisy
zasłaniają, nie dają takiej możliwości. Nie warto. Ja tylko przypomnę, że
radni  dlatego  sami  z  siebie  pozbyli  się  tego  przywileju  czy  tego
obowiązku,  jak  kto  uważa,  opiniowania  wniosków  prezydenta
o  przyspieszenie,  ponieważ,  zacytuję:  „pan  tu  nam  przynosi  samych
ślepych,  krzywych  i  kulawych,  tu  nie  ma  o  czym  dyskutować,  każdy
przypadek  jest  oczywisty”.  I  w  związku  z  tym  odmawiali,  w  którymś
momencie  wręcz  zbojkotowali  opiniowanie  tych  decyzji,  ponieważ
stwierdzili, że oni tam nie mają żadnego ruchu, bo każdy przypadek jest
tak  trudny,  że  nie  ma  o  czym  dyskutować  i  powiedzieli,  niech  pan
prezydent sobie sam to robi. I tak było. Teraz, ponieważ były takie a nie
inne  enuncjacje  prasowe,  że  nie  ma społecznej  kontroli,  że  rzekomo
może być zagrożenie korupcją czy czymś innym,  to przywracamy ten
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wniosek. Ja tylko przypomnę, że lat temu chyba 4 czy 5, jak żeśmy to
usuwali to prezydent był przeciwny usunięciu tego zapisu. 

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ja też przypomnę, że zasady najmu dają pierwszeństwo dwóm grupom
osób, czyli sierotom i osobom o znacznym stopniu niepełnosprawności,
mówimy  o  osobach  oczekujących  na  listach  pomocy  mieszkaniowej,
także te dwie grupy mają taką pomoc i dodatkowo osoby o znacznym
stopniu  niepełnosprawności  są  zwolnione  z  obowiązku  wpłaty
partycypacji, jeżeli mają dochody na poziomie średnim. Natomiast jeżeli
chodzi  o  kontrolę  społeczną,  my  oczywiście  nie  badaliśmy  czy  inne
miasta, które mają u siebie komisje powołane spoza składu rady gminy
czy  rady  miasta  działają  w  sposób  zgodny  z  prawem,  nie  wiem.
Na  pewno  realizując  zalecenie  Komisji  Rewizyjnej  na  temat  kontroli
społecznej wystąpimy do dyrektora GIODO z zapytaniem czy i w jakim
zakresie  tą  kontrolę  możemy  realizować.  My  osobiście  mamy
wątpliwości,  tak, jak już pani radna powiedziała, co do włączenia w to
grono osób spoza RMG czyli nie będących organem, jak i do publikacji
list osób oczekujących, dlatego że to nie są osoby objęte pomocą, tylko
oczekujące na pomoc a z kolei publikacja list najemców jest tym bardziej
niezgodna,  prawdopodobnie  z  przepisami  o  ochronie  danych
osobowych. Dziękuję. 

Radny – PIOTR BORAWSKI 
Ja chciałem, właściwie trochę pan prezydent Lisicki  powiedział  o tym,
o  co chciałem zapytać, ale w związku z tym, że sprawa tej poprzedniej
uchwały z InnoBaltiką wskazała, że dzisiaj na sesji musimy mówić pewne
rzeczy, które padały wielokrotnie na komisjach, ale widzę niektórzy na
komisjach się nie pojawiają albo nie uważają,  więc może niech to na
sesji  też  zabrzmi,  wybrzmi,  ja  bym  chciał  zapytać  pana  prezydenta
Lisickiego o to, w jaki sposób ten zapis znikł z uchwały poprzedniej, czy
jeszcze poprzedniej, zniknął w poprzedniej albo jeszcze w poprzedniej
kadencji,  za  czyją  sprawą,  dlaczego teraz  go  przywracamy,  bo  mam
wrażenie, że to chyba powinno zabrzmieć tutaj. 

DIMITRIS T. SKURAS – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ja już wspominałem; ten zapis kiedy zniknął? Pamiętacie w którym roku?
W 2008 roku ten zapis  zniknął,  na wniosek  KPGiM.  Ta komisja  była
komisją właściwą do opiniowania tych wniosków o tzw. przyspieszenie i
komisja, tak, jak państwu powiedziałem, nie miała ochoty opiniować, z
tego  powodu,  bo twierdziła,  że  właściwie  ich  rola  jest  taka,  nie  mają
właściwie, nie było przypadku żeby zaopiniowali negatywnie, ponieważ
wszystkie przypadki, które żeśmy im tam przynosili na tą komisję, były
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takie  oczywiste  i  komisja  zgłosiła  wniosek  potem  była  dyskusja  na
kolegium, prezydent się zdecydował,  że jednak taki wniosek o zmianę
uchwały przygotujemy, natomiast opinia prezydenta do tego druku była
opinią  negatywną,  myśmy nie  chcieli  tej  zmiany,  ale  RMG tą  zmianę
przegłosowała. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Ale usiłuję zrozumieć i nadal nie rozumiem, dlatego, że stan faktyczny
się nie zmienił, opinia tej komisji o tyle jest obojętna, gdyż ona nie jest
wiążąca  dla  pana  prezydenta,  opinia  komisji  w  tej  sprawie  nie  jest
wiążąca, w związku z powyższym moje pytanie jest następujące, co się
takiego stało, że państwo koniecznie chcą mieć opinię komisję, która nie
jest wiążąca do podejmowania decyzji. 

MACIEJ LISICKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Panie radny, ponieważ publicznie padł taki zarzut z ust pańskiego kolegi
klubowego,  pana  radnego  Koralewskiego,  któremu  przed  chwileczką
pokazałem,  ja  to  może  przeczytam,  30  sierpnia  ukazał  się   artykuł
w  Dzienniku Bałtyckim i  cytuję:  „jak wskazuje miejski  radny Kazimierz
Koralewski, KPGiM już wcześniej zgłaszała do prezydenta zastrzeżenia
co do trybu, w jakim przyznawane są w Gdańsku mieszkania komunalne.
Już 2 lata temu, kiedy pytaliśmy, na jakich zasadach przydzielono lokale
komunalne, wychodziły takie kwiatki, że mieszkania otrzymywali  ludzie
z głębi listy oczekujących a jej początek nawet nie drgnął. Zgłaszaliśmy
to, jednak my tego nie nadzorujemy, a uprawnienia w tym zakresie ma
tylko  prezydent,  który  nie  musi  nam  się  z  tego  tłumaczyć”.  To  jest
wypowiedź pana radnego Koralewskiego, który kilka lat wcześniej sam
głosował za tym, żeby ten zapis, który ja dzisiaj chcę przywrócić, został
wykreślony z uchwały. I żeby było jasne, ta wypowiedź pojawiła się na
kanwie  tych  dwóch  urzędniczek,  chociaż  jak  my,  to,  co  pan  dyrektor
powiedział,  wiemy,  że  akurat  sprawa  tej  korupcji  nie  dotyczy
przyspieszania lokali, tak, czyli krótko mówiąc, nic się złego w tej materii
nie wydarzyło i z tego powodu, że żeśmy lat temu tam, nie wiem, 5 czy 6
wykreślili ten zapis, nic się nie wydarzyło. Natomiast podkreślam, że to
był  zapis,  którego  prezydent  nie  chciał  wykreślenia.  Ja  doskonale
pamiętam  genezę  tego  zapisu,  ponieważ  sam  byłem  autorem  tego
zapisu,  chodziło  i  to,  żeby  prezydent  miał  rzeczywistą  władzę,  miał
możliwość  podejmowania  w  elastyczny  sposób  decyzji,  od  ręki,  że
komuś przyspiesza,  ale chciałem, żeby odbywało  to się za społeczną
kontrolą,  dlatego  chodziło,  że  oczywiście  opinia  nie  jest  wiążąca,
niemniej prezydent za każdym razem musiał przyjść na komisję, musiał
pokazać  akta  i  radni  musieli  je  przejrzeć.  I  chodziło  tylko  o  to,  nie
chodziło  o  akceptację  działania,  chodziło  o  społeczną  kontrolę,
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popatrzenie na ręce. Radni tego nie chcieli, ponieważ pojawiła się taka
wypowiedź,  wracamy  z  tym  pomysłem,  jak  państwo  tego  nie
przegłosujecie,  nie  ma  sprawy,  możemy  to  skreślić.  Ja  zawsze  tego
chciałem. 

Radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI
Myślę,  że  należy się  wysokiej  radzie  sprostowanie,  rzeczywiście  była
kiedyś  taka  tradycja  na  podstawie  uchwały  rady  miasta,  że  pan
prezydent  mógł  niektóre  sprawy  kierować  do  zaopiniowania,  niektóre
przydziały lokalu. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Nawet musiał opiniować, przed zlikwidowaniem tego. 

Radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI
Proszę  państwa,   ile  mieszkań  w  Gdańsku  przydzielano,  ja  mówię
o kadencji której ja jestem w radzie miasta, tak, gdzie my opiniowaliśmy
różnego rodzaju wnioski, które wpływały na forum komisji. Jeżeli rocznie
przydziela  się,  czy  podpisuje  się,  nie  wiem  500  umów  o  przydział
mieszkania, to my stwierdziliśmy taki fakt, że np. mieszkanka Gdańska
nr  na  liście  499  otrzymała  mieszkanie  i  ten  przypadek  nie  był
konsultowany w RMG, tak, na forum komisji, w związku z tym jaki sens
miał  taki  zapis,  że  prezydent  może  się  zwrócić  o  opinię  do  komisji.
W  związku  z  tym,  że  do  komisji  trafiało  kilka,  kilkanaście  procent
powiedzmy jakichś trudnych przypadków, uznaliśmy, że nie ma sensu,
ponieważ  nad  całością  trybu  przydzielania  mieszkań  radni  nie  mają
kontroli. To, co dzisiaj pan prezydent sugeruje, zwracam uwagę wysokiej
radzie, że wynikałoby z takiej zapowiedzi pana prezydenta, że komisja
radnych będzie miała wgląd w akta każdego przypadku mieszkańca czy
potencjalnego kandydata na lokatora, jeżeli będzie na liście np. nr 5, 6,
15, 20 czy 30, bo z jakichś względów nr 1, 2 czy 3 odmówił przyjęcia
tego  lokalu.  W  związku  z  tym  my  będziemy  musieli  taki  wniosek
zaopiniować,  więc  proszę  to  doprecyzować,  bo  jeżeli  pan  prezydent
powie, że rocznie umów podpisuje na mieszkania 500 a do komisji trafi
takich wniosków 500, to ja rozumiem, że my przeanalizujemy każdy ten
wiosek i będziemy mieli do każdego wniosku opinię. Natomiast jeżeli my
będziemy mieli zaopiniować tylko 5 wniosków to jaką my mamy kontrolę
nad tym systemem? Dziękuję bardzo. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Proszę państwa, trwa sesja, bardzo proszę o ciszę na sali.  

Radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI
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Panie  przewodniczący,  jeśli  można,  panie  przewodniczący,  póki  mam
głos,  to  ja  bym zaproponował  wniosek  czy  apel  do  pana  prezydenta
o wykreślenie tej koncepcji z projektu uchwały. Proszę się odnieść, ale
nie  ma  tutaj  takiej  możliwości  zgłoszenia  formalnego  wniosku
prawdopodobnie  w  tym  trybie,  żeby  przegłosować  to  przez  radę.
Ja uważam, że taki zapis to będzie zapis fikcyjny. Albo pan prezydent
podda kontroli rady wszystkie wnioski przydziału mieszkań albo niech się
nie  zwraca  z  żadnym.  Tak,  jak  w  przypadku   mówiłem,  tego  akurat
takiego najbardziej słynnego, gdzie to był właśnie ten, jest taka klauzula
w uchwale rady miasta. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Mnie się wydaje, że zakres tego jak to ma wyglądać trzeba na komisji
zgłosić, taki wniosek komisja powinna zgłosić, powinno to wpłynąć na
sesję i byśmy to głosowali. Dzisiaj dyskutowanie, jak to ma wyglądać to
po prostu jest. 

Radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI
Ja to rozumiem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Chyba, że tu na wniosek pana radnego autopoprawką, tak. 

Radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI
Ja tylko  apeluję  do pana prezydenta o wycofanie  się z tej  koncepcji.
Jeżeli  pan  prezydent  zechce  inaczej,  będziemy  głosować  co  innego.
Natomiast  stwierdzam  fakt,  że  w  dalszym  ciągu  podtrzymam  swoją
opinię,  wysoka rado, jeżeli  będzie uchwała w takim kształcie,  jak ona
brzmi  dzisiaj,  to  zdaję  sobie  sprawę,  że  prezydent  nie  zwróci  się  ze
wszystkimi  przypadkami  przydziału  mieszkań  do  rady  miasta,  tylko
z niektórymi. Dziękuję bardzo.

MACIEJ LISICKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Panie  radny,  my  się  chyba  jednak  nie  rozumiemy.  Zapis,  który  był
w uchwale i który ponownie proponujemy, nie mówi o tym, że prezydent
może  przyjść  do  rady  i  ją  zapytać.  Te  zapis  mówi  dokładnie,  że
prezydent, Kaziu, ale słuchaj mnie. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Szanowni państwo, ja proszę o ciszę na sali.  
  
MACIEJ LISICKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
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Zacznę jeszcze od początku. My się jeszcze tu chyba nie rozumiemy.
Zarówno poprzedni zapis, jak i aktualnie proponowany nie mówi o tym,
że prezydent jak chce, to może przyjść do radnych, żeby zaopiniowali
mu przyspieszenie  lokalu,  tylko  mówi,  że  jeśli  prezydent  chce komuś
przyspieszyć  lokal,  to  musi  przyjść  na  komisję  i  uzyskać  opinię,  nie
wiążącą, ale jednak opinię. Czyli ktoś to obejrzy i sprawdzi. Taki zapis
był  i  taki  proponujemy.  I  znowu,  nie  proponujemy  państwu,  żeby
przeglądać wszystkie 500 akt w roku, które ludzie otrzymują mieszkania,
ponieważ  większość  z  tych  akt  to  są  ludzie  z  kolejki.  Jeśli  pierwszy
odmówi,  to  idzie drugi,  jak  drugi  odmówi,  to trzeci  po kolei.  Tych akt
byście państwo nie otrzymywali, mówimy o tych aktach, że pani jest na
miejscu 400 a ląduje na miejscu 1.  I  tylko o tych mówimy.  I  mówimy
o ilości spraw w skali roku, nie wiem, może kilkadziesiąt, tak, może to
jest 3-4 przypadki miesięcznie, w granicach może 50, może 60 rocznie
góra, tak, także mówimy tylko i wyłącznie o przypadkach przyspieszenia,
a co do opiniowania, przecież państwo i tak opiniujecie wszystkie listy,
które sporządzamy na początku roku jak gdyby en bloc i też tych akt nie
przeglądacie, bo to rzeczywiście nie ma sensu. Więc ja mówię jeszcze
raz, ja jestem zwolennikiem tego rozwiązania, powiem szczerze, dlatego
że pan radny sam to wywołał, sam w mediach zarzucił gminie, że radni
nie mają nad tym kontroli, żadnej, nie macie na własne życzenie, teraz
państwu przedkładam tą propozycję, ja się nie upieram, żeby to dzisiaj
głosować, możemy to odesłać do komisji, możecie nad tym jeszcze raz
posiedzieć,  przeanalizować,  ja  rozumiem,  że  są  uchwały,  że  była  na
komisji,  poszło, wyszło, opinia jest, tak. Ja taki zapis zawsze chciałem
mieć, on został wykreślony z uchwały, podkreślam, wolą radnych a nie
wolą  prezydenta,  mimo, że dawał  uprawnienia radnym,  tak,  taka była
sytuacja historycznie. Więc można dać wniosek o odesłanie do komisji,
ja chętnie go, że tak powiem, poprę publicznie. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Ja  rozumiem,  panie  prezydencie,  że  przeczytał  pan  opinię  radnego
Koralewskiego, uznał ją jako słuszną, zgodził się z nią pan, w związku
z powyższym wycofał się prezydent z poprzedniej uchwały i to jest efekt
tego działania, tak? 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Tak. Dziękuję bardzo. 

Radna – JOLANTA BANACH
Ja chciałam jedno wyjaśnienie, tutaj się polemiści ekscytują tak, jakby
brak  tej  opinii  ze  strony  komisji  branżowej  przy  szczególnych
przypadkach  pomijających  kolejność  zdefiniowaną  w  uchwale  był
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przyczyną czy powodem działań korupcyjnych.  Nie, dotychczas żadna
z decyzji prezydenta pomijająca zasady, bo to są rzadkie i spektakularne
przypadki, nie była powodem działalności organów ścigania. Chodzi o co
innego,  inne  przyczyny,  które  tworzyły  to  podglebie  do  możliwości
wzięcia łapówki,  to jest deficyt mieszkań i to jest konieczność bardziej
precyzyjnego  przypisywania  w  konkretnej  procedurze  konkretnego
mieszkania konkretnym osobom na tych 11 listach. I to było przedmiotem
działania K. Rewizyjnej  i  będziemy jeszcze o tym rozmawiać, także te
państwa  zarzuty  i  opinie  jakoby  tu  był  jakiś  taki  miękki  punkt,  są  po
prostu bezprzedmiotowe. 

Radny – PIOTR DZIK
Drogi Kazimierzu, ja coś ci powiem, po pierwsze, to nie ty zgłaszałeś ten
wniosek kiedy został wykreślony ten zapis, tylko kolega, który obecnie
jest w sejmiku, zgłosił, tak, jak pamiętam, nie pamiętam,  nie jestem na
100%  pewny  jak  głosowałem,  na  pewno  nie  byłem  za  wykreśleniem
tego.  Wiesz  dobrze,  że  takich  szczególnych  przypadków,  nie  lubię
wymieniać  nazwisk,  o  kogo  chodzi,  o  jednego  z  kolegów  waszych
radnych. Uważam, że żeśmy przedyskutowali ten zapis i ja odnoszę się
do tego, bo z doświadczenia to żeśmy mieli,  to były tylko szczególne
przypadki,  Kaziu, szczególne kolego przypadki.  A takich szczególnych
przypadków  było  niewiele  i  uważam,  że  jako  ciało  doradcze  i  my
będziemy swoim sumieniem odpowiadać za decyzję, jaka podejmiemy,
bo nie były tego ilości wielkie, takie szczególne przypadki się zdarzają
i  to  są  naprawdę  ludzie,  którzy  potrzebują  natychmiastowej  pomocy.
Także  nie  widzę  tutaj  w  tym  nic  złego  i  jeśli  byśmy nie  chcieli  tego
narzędzia, to tak, jak byśmy się uchylali przed swoją pracą. Proszę nie
odsyłać tego do komisji,  uważam, że ten zapis powinien być, bo takie
szczególne przypadki u nas bywają. Dziękuję. 

MACIEJ LISICKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Ja  tylko  jeszcze  raz  podkreślam,  ten  zapis  absolutnie  nie  zdejmuje
z prezydenta odpowiedzialności za podejmowanie decyzji.  I odwrotnie,
nie przerzuca też odpowiedzialności na państwa, tak, wy tylko opiniujecie
w waszym uznaniu, prezydent i tak podejmuje decyzję, czy opinia jest
pozytywna  czy  negatywna,  sam,  ja  podkreślam,  zawsze  mi  chodziło,
żeby prezydentowi w tej sprawie patrzeć na ręce, bo dzisiaj jestem ja, ja
do siebie mam zaufanie, ale będzie za rok, dwa ktoś inny            i może
tego  zaufania  nie  będzie.  Więc  dlatego  chodziło,  że  taki  zapis
funkcjonował w uchwale. 

Radny – KAZIMIERZ KORALEWSKI

81



Wysoka rado, ja pozostaję przy swoim zdaniu, przy swojej opinii, także
co to znaczy przyspieszenie? Nie wiemy, prawda? Pan prezydent uzna,
że coś przyspiesza,  to się do nas zwróci,  ale jeżeli  uzna że tego nie
przyspiesza, to się do nas nie zwróci. Tego przypadku z miejsca 449 czy
99  pewnie  z  nami  nie  konsultował.  A  więc,  proszę  państwa,  więc  ja
powiem tak, ponieważ ja nie znam woli i stanowiska wszystkich radnych,
ja zaproponuję wniosek o odesłanie do komisji, jeśli państwo ten wniosek
odrzucicie, ja się nie obrażę i przegłosujemy uchwałę w takim kształcie.
Panie przewodniczący, zgłaszam formalny wniosek                      o
odesłanie projektu uchwały do komisji. Dziękuję bardzo. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję  bardzo.  Będziemy  głosować  w  takim  razie  wniosek  pana
radnego Koralewskiego o odesłanie druku 1102 do komisji.  Kto z pań
i panów jest za odesłaniem druku 1102 do komisji? 

za -   10
przeciw -   19
wstrzymało się -     1

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu nie p r z y j ę ł a

Procedujemy dalej ten druk. 

Radny – SZYMON MOŚ 
Ja się zastanawiam czy tutaj  wyjściem ze sprawy pewnej  kontroli  nie
byłoby  w  jakiś  zanonimizowany  sposób  jednak  opublikowanie  listy
mieszkań oczekujących, np. każda osoba składająca wniosek otrzymuje
jakiś  swój  zanonimizowany  numer,  następnie  na  stronie  internetowej
ujawniane są wszystkie te zanonimizowane numery, czyli nikt nie wie kto
jest  w  jakiej  kolejce,  ale  każda z  osób,  która  zna  swój  numer  może
sprawdzić  czy  nagle  z  miejsca  20  znalazła  się  na  500  i  na  odwrót
i  ewentualnie  w  tej  sytuacji  zgłosić  stosowną  wątpliwość  do  komisji
branżowej, która może to rozpatrzyć i to zamknie cały problem, bo któż
lepiej będzie pilnował własnych interesów jak nie ci mieszkańcy, którzy
się  o  te  mieszkania  zwracają,  to  jest  bardzo proste,  tylko  oczywiście
mówię,  zanonimizowany  numer,  który  jest  dostępny  tylko  tej  osobie,
która składa wniosek,  każdy swój  numerek zna, widzi,  wygenerowany
w  jakiś  tam  losowy  sposób  i  ma  nad  tym  pełną  kontrolę,  coś  się
przesuwa, jakieś duże ruchy, można zawsze się zgłosić do komisji, do
radnych, zapytać, co jest przyczyną, komisja może wtedy, szanując, że
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tak  powiem,  ochronę  danych  osobowych  tych  osób,  które  składają
wnioski, na stosownie przeprowadzonym posiedzeniu zadać im właściwe
pytania. Koniec, kropka, to jest rozwiązanie proste jak barszcz, że tak
powiem. 

Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Szanowni  państwo,  ja  publicznie  doradzę  K.  Rewizyjnej,  problem  tej
korupcji  nie  zostanie  rozwiązany  wewnętrznymi  siłami  czyli  audytem
i kontrolą wewnętrzną i proszę zobaczyć, że to oczekiwania państwa że
kontrola  również  w  tym  MOSiR  –  ze,  to  ja  dzisiaj  mogę  wam
odpowiedzieć, kontrola wewnętrzna i audyt niczego nie wyjaśni, dlatego,
że nie ma tak naprawdę żadnych podstaw prawnych aby zmierzyć się
z  tego  typu  działaniami  kryminalnymi,  ale  w  tej  sprawie  mamy  do
czynienia  rzeczywiście  z  potężną  porażką,  szczególnie  audytu
wewnętrznego.  Audyt  wewnętrzny,  który  powinien  proces  prześledzić
przyznawania,  ujawniania, publikowania czyli  prześledzić prawidłowość
procesu  przyznawania  mieszkań,  tego  nie  wykonał,  to  jest  potężna
porażka i ja zwracam uwagę i panu prezydentowi oraz K. Rewizyjnej, że
w tej sprawie audyt wewnętrzny ma dużo na sumieniu. 

Radny – SZYMON MOŚ 
Wiem  skądinąd,  że  pan  radny  Kamiński  pracował  w  biurze  kontroli
wewnętrznej, więc nie wiem czy ta nieskuteczność kontroli wewnętrznej
to jest wynik własnych doświadczeń zawodowych czy nie, ale chciałem
powiedzieć jednak, że szefem K. Rewizyjnej jest pański kolega klubowy,
przewodniczący Grzegorz Strzelczyk i można mu tych sugestii udzielić
bądź też przyjść na posiedzenie komisji. Ja chciałem powiedzieć, że to
z  inicjatywy  radnych  PO  K.  Rewizyjna  ostatnio  i  przy  jednogłośnym
poparciu,   poprosiła  min.  w  sprawie  MOSiR  –  u  o  to  aby  po  tych
kontrolach  protokoły  zostały  nam przedstawione  i  żebyśmy  mogli  się
z nimi zapoznać, więc myślę, że w tym zakresie to, co możemy zrobić
jako organy kontrolne,  robimy,  a co do reszty,  pozostawmy to jednak
niezależnym organom, prokuraturze, są jakieś granice naszej ingerencji,
ja  uważam,  że  my  się  powinniśmy  bardziej  skupić  na  tym,  jakie
mechanizmy  stworzyć  aby  w  przyszłości  jeszcze  bardziej  ograniczyć
możliwość  podobnych  patologicznych  sytuacji.  Stąd  ponawiam  mój
pomysł  z  anonimową  listą,  z  anonimowymi  numerami,  która  będzie
pozwalała  zainteresowanym  śledzić  los  ich  wniosku  o  mieszkanie.
I  podobne  działania,  podobne  w  sensie  szukania  możliwości
systemowego ograniczenia patologii, też powinniśmy podjąć w sprawie
MOSIR – u a sprawy karne, które się toczą oczywiście obdarzyć pewną
atencją, ale jednak pozostawić organom, które są do tego przewidziane,
mają  do  tego  siły  i  środki,  na  litość  boską,  nie  będziemy  robić
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przesłuchań  i  wydawać  postanowień  za  prokuratora,  przecież  to  jest
oczywiste. 

MACIEJ LISICKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Ja odpowiem panu radnemu Kamińskiemu, panu Mosiowi.  Zacznę od
pana radnego Mosia, wydaje mi się, że nie ma takiej potrzeby tworzenia
takiego mechanizmu, dlatego, że z prostej przyczyny, co najmniej raz do
roku wszyscy, którzy na liście są, otrzymują bieżącą informację o tym, na
jakim  się  miejscu  znajdują,  ponieważ  w  trakcie  roku  są  dokonywane
przydziały mieszkań i siłą rzeczy oni tam się przesuwają, w trakcie roku
są  też  ruchy  między  mieszkaniami,  to  by  się  zmieniało  nieomalże
każdego dnia,  by  trzeba było  siedzieć,  to  oczywiście  jest  wykonalne,
żeby  to  było  jasne,  natomiast  to  niewiele  by dało  z  punktu  widzenia
komfortu  tych  osób,  które  są  na liście,  naprawdę.  Teraz raz  do roku
otrzymują  informację,  że  zostali  zweryfikowani,  bo  lista  jest
zweryfikowana  i  na  której  pozycji  znajdują  się  w  jakiej  kategorii.
W odpowiedzi  z  kolei  panu Kamińskiemu,  to nie jest  tak,  że kontrola
wewnętrzna  nie  może  wykazać  nieprawidłowości.  Ona  oczywiście
nieprawidłowości może wykazać o ile są w procedurach np. jakieś błędy
czy  jakieś  braki,  uchybienia,  czy  wręcz  działanie  nieformalne,
nieuczciwe. Natomiast w przypadku tej afery korupcyjnej, z tego, co my
wiemy,  to  mamy do czynienia,  najprościej  rzecz ujmując,  ze zwykłym
fałszerstwem  dokumentów.  Czyli  krótko  mówiąc,  były  podejmowane
decyzje zgodne z prawem, w oparciu o zgodne z prawem procedury, bez
pominięcia  tej  procedury,  w  oparciu  o  fałszywe  przesłanki,  bo  ktoś
podłożył  fałszywe dokumenty i  tego, powiem brutalnie, żadna kontrola
nie  wykryje,  bo  musiałaby  mieć  uprawnienia,  nie  wiem,  laborantów,
śledczych  jakichś  czy  policyjnych,  którzy  bu  weryfikowali  czy  dany
dokument został sfałszowany czy też nie, a z kolei ustaw mówi,  jakie
dokumenty mamy prawo żądać i np. nie możemy uzyskiwać informacji
o Picie, a to byłoby kluczowe dla wszystkich spraw, nie tylko w zakresie
mieszkań, przecież pamiętajmy, że prawdopodobnie mamy bardzo dużą
szarą strefę w przyznawaniu pomocy socjalnej w całej Polsce, dlatego,
że ludzie dokonują rozmaitych trików, kombinacji, a my nie mamy prawa
tego weryfikować. 

Radny – MARCIN SKWIERAWSKI 
Panie przewodzący, tutaj pan radny Moś troszkę mnie zainspirował do
wypowiedzi,  chciałbym  powiedzieć,  że  to  radni  PO  dwukrotnie
wnioskowali  w  K.  Rewizyjnej  ażeby  przeprowadzić  kontrolę
przyznawania  mieszkań komunalnych,  to radni  PO dwukrotne stali  na
czele tego zespołu, to radni PO wiedli prym w tym zespole i myślę, że
mogę nawet  zaryzykować  stwierdzenie,  gdyby  radni  opozycji  bardziej
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przykładali się do pracy, to być może nie byłoby nieprawidłowości. Czyja
to  wina?  Radnych  opozycji.  Pani  przewodnicząca,  proszę  zajrzeć  do
protokołu. 

Radny – SZYMON MOŚ 
Ja  cenię  sobie  akurat  w  K.  Rewizyjnej  współpracę  ze  wszystkimi
radnymi,  także tutaj  nie chciałem chyba być taką inspiracją dla kolegi
radnego, natomiast powiem tak pani prezydencie, ja jednak przy swoim
zdaniu pozostanę, jestem przekonany, że w tej sytuacji  wprowadzenie
takiego rozwiązania, które jest wykonalne, nie tylko wpłynie na komfort
pewnego  rodzaju  społeczny,  bo  uważam,  że  wpłynie  na  komfort
psychiczny tych osób, które o te mieszkania się ubiegały, a wpłyną w taki
sposób,  że  przyczyni  się  to  do  odbudowy  zaufania  pomiędzy
urzędnikami odpowiedzialnymi za to a osobami, które tego oczekują, bo
to jest  największy,  tak naprawdę koniec końców największa  ujma dla
całej  sprawy,  że  jest  zniszczone  zaufanie  w  tym  zakresie  pomiędzy
władzą  publiczną  a  obywatelem  i  ta  lista  transparentna,  choćby  pan
uznawał, że jest najbardziej niepotrzebna, nic nie daje, bez sensu, to jest
tylko  praca,  ja  uważam,  że  jest  bardzo  potrzebna,  daje  komfort
i  mieszkańcom,  społeczeństwu  i  radnym  komfort  i  w  tym  wypadku
stanowi  konieczny  krok  naprzód  w  sytuacji,  gdy  zostało  to  zaufanie
nadszarpnięte, rozumiem, że były to kwestie fałszowania dokumentów,
że może się okazać, że tutaj tak naprawdę przede wszystkim ci, którzy te
sfałszowane dokumenty przedstawiali ponoszą winę, nie wiem, czekamy
na  rozstrzygnięcie  prokuratury,  ale  w  tym  wypadku  każde  działanie,
nawet które o promil miało posunąć sytuację do przodu, jest pożądane,
więc wydaje mi się, że tego pomysłu nie należy tak odrzucać, bo to też
nie przyczynia się do tego, żeby odbiór społeczny tego, w jaki sposób
radzimy  sobie  po  tej  sytuacji,  która  zaistniała  był  lepszy,  jest  raczej
gorszy, czasami przekonanie o własnej dogłębnej racji nie może zastąpić
dialogu z ludźmi w taki elementarny sposób, nawet, jeżeli uważamy, że
coś  jest  niekoniecznie  potrzebne  albo  jest  mało  efektywne.  Moim
zdaniem ta lista, nawet choćby miała być mało efektywna i spowodować
dużo  pracy  dla  urzędników,  jest  potrzebna,  bo  daje  transparentność
i  przy  tym  zdaniu  pozostanę,  ciężko  mi  przekonać  się  do  tej
argumentacji, która tu została przedstawiona. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Szanowni państwo, ja wiem, ale pamiętajmy, że procedujemy druk 1102 i
nad nim się skupmy, natomiast jeśli mamy jakieś propozycje, to należy to
na komisjach te propozycje złożyć i wtedy tu przedstawić taki wniosek,
tak. Dzisiaj musimy się skusić nad drukiem 1102. 
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Radny – WIESŁAW KAMIŃSKI
Prezydent  Lisicki  tylko  potwierdził  moja  tezę,  że  kontrola  wewnętrzna
tutaj niczego nie wniesie, ale ja mówiłem o roli dla audytu i te wydarzenia
powinny  skutkować  właśnie  pracą  dla  audytu  wewnętrznego,  który
powinien przeanalizować proces podejmowania decyzji, czyli cały proces
podejmowania  decyzji  od  początku  do  końca,  tak,  być  może  do
wywieszenia  tej  informacji.  I  to  jest  wielka  praca  do  wykonania  i  to
postuluję. Dziękuję bardzo. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję  bardzo.  Szanowni  państwo,  wyczerpaliśmy w tym momencie
listę mówców. Przypomnę, druku 1102 – kto z pań i panów radnych jest
za podjęciem? 

za -   24
przeciw -     0
wstrzymało się -     7

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1035/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

zmieniająca  uchwałę  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie  zasad
wynajmowania  lokali  mieszkalnych  wchodzących  w  skład
mieszkaniowego zasobu Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy
w  wynajęciu  takich  lokali  w  zasobach  Towarzystw  Budownictwa
Społecznego

Uchwała stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu

37)  w sprawie  likwidacji  Rejonu Obsługi  Finansowej  Przedszkoli  Nr  8
z siedzibą w Gdańsku przy ul. Piastowskiej 102 (druk 1060); 

JERZY JASIŃSKI – Dyrektor Wydziału Edukacji
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1060  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
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Dziękuję bardzo. KE opinia pozytywna. 

Radny – PIOTR GIERSZEWSKI
Panie przewodniczący, wysoka rado, jeśli będę mógł, to do tego druku
1060 i  następnego 1075 zabiorę raz głos,  bo one są w jakiś  sposób
kompatybilne ze sobą, natomiast tak to odrobinę dziegciu chciałem tylko
dołożyć tutaj dla tych, którzy będą zaraz podejmować decyzje, gdyż jest
na pewno kilkoro radnych, którzy dość sceptycznie podchodzą do tych
dwóch uchwał, powtarzam jednej i drugiej, ale one w jakiś sposób są ze
sobą połączone. Ja może podam tylko 5 takich przykładów. Pierwszy to
jest dość specyficzny, bo jak sobie dobrze przypominam sprzed wielu lat,
to  właśnie  ta  ekipa urzędnicza w jakiś  sposób przekonywała  radnych
miasta Gdańska, zresztą tutaj kilkunastu radnych jest obecnie na sali,
którzy wówczas podejmowali  dokładnie odwrotną decyzję do tej,  którą
dzisiaj nam się przedstawia. Ja powiem tylko jedno, w obecnej uchwale
RMG  widnieje  uzasadnienie  i  zacytuję  uzasadnienie  tejże  uchwały,
mianowicie to jest dosyć specyficzne: „uchwały nadające samodzielność
w tym zakresie placówkom uzasadnia to, że dyrektorzy, którzy posiadają
własny  budżet  racjonalniej  i  oszczędniej  nim gospodarują”.  Takie  jest
uzasadnienie, dzisiaj te uzasadnienie, rozumiem, że nie ma większego
znaczenia.  Po  drugie,  wprowadzana z  tak  wielkim trudem,  przy  dość
sporej  ilości  uwag  ze  strony  pracowników  placówek  oświatowych
gdańska  platforma  edukacyjna  winna  w  swym  założeniu,  tak  mi  się
wydaje, posiadać taką stabilną bazę obsługowo-kadrową, a ten przykład
trochę burzy wizerunek tej stabilności. Po trzecie, zmiana mechanizmów
obsługi  finansowo-księgowej  wcale  nie  musi  ułatwić  i  nie  gwarantuje
wspierania  realizacji  zadań  oraz  racjonalizacji  wydatków.  Nam  się
wydaje w pewnym sensie, że tak powinno być, nie mówię do końca, że
nie, natomiast po to między innymi ta platforma edukacyjna powstaje.
Po  czwarte,  adaptacja  budynku  i  stanowisk  pracy,  nowych  stanowisk
pracy tak naprawdę będzie nam generowała pewne dodatkowe środki,
które  na  chwilę  obecną  nie  widziałem,  żeby  w  budżecie  były
zagwarantowane.  A  po  piąte,  brak  szczegółowych  merytorycznych
analiz, które uzasadniały wprost wprowadzenie tego, takiego dokumentu
na komisji  nie widzieliśmy i  takiego uzasadnienia nam wprost  nikt  nie
powiedział. I szóste może, specjalnie na samym końcu mówię, żeby nie
być tutaj posądzony, że znowu ulegamy jakiejś psychozie związkowej,
ale  akurat  obie  centrale  związkowe,  mówię  o  Solidarności  i  Związku
Nauczycielstwa  Polskiego,  wydały  z  uzasadnieniem negatywne  opinie
dotyczące tych dwóch projektów uchwał i je, można powiedzieć, tak dość
ostro  skrytykowały.  I  już  na  zakończenie,  panie  przewodniczący,
w  związku  z  tymi  uwagami  sześcioma,  którymi  przed  chwilą
przedłożyłem, prosiłem akurat tych radnych, z którymi rozmawiałem, ale
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proszę również radnych o przynajmniej wstrzymanie się od głosu w tej
sprawie,  gdyż  ciągłe  zmiany  zdania  przez  władze  miasta  w  zakresie
obsługi  finansowo-księgowej  placówek  oświatowych  prowadzą  do
pewnego  zawirowania  w  tym  środowisku  i  brak  takiej  jednoznacznej
polityki w tej kwestii budzi pewne kontrowersje, dlatego ja a pewno się
wstrzymam  od  głosu  i  proszę  radnych  również  o  analizę.  Dziękuję
bardzo. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. Więcej głosów nie ma w dyskusji.  Kto z pań i panów
jest za podjęciem? 

za -   24
przeciw -     0
wstrzymało się -     7

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1036/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w  sprawie  likwidacji  Rejonu  Obsługi  Finansowej  Przedszkoli  Nr  8
z siedzibą w Gdańsku przy ul. Piastowskiej 102

Uchwała stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu

38) w sprawie zmiany Uchwały Rady Miasta Gdańska o nadanie statutu
jednostce  organizacyjnej  Gminy  Miasta  Gdańska,  Zespołowi
Ekonomiczno  -  Administracyjnemu  Placówek  Specjalnych
w Gdańsku (druk 1075); 

JERZY JASIŃSKI – Dyrektor Wydziału Edukacji
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1075  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. KE opinia pozytywna. 

Radny – WOJCIECH BŁASZKOWSKI
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Ja tylko jedno zdanie pragnę powiedzieć, że w dobie informatyzacji jest
oczywista ta centralizacja i ma to uzasadnienie i logiczne i praktyczne
i ekonomiczne. Bardzo dziękuję. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Więcej głosów nie ma. Kto z pań i panów jest za podjęciem? 

za -   24
przeciw -     0
wstrzymało się -     7

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1037/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w sprawie  zmiany  Uchwały  Rady  Miasta  Gdańska  o  nadanie  statutu
jednostce  organizacyjnej  Gminy  Miasta  Gdańska,  Zespołowi
Ekonomiczno  -  Administracyjnemu  Placówek  Specjalnych
w Gdańsku

Uchwała stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu

39)   w  sprawie  zmiany  uchwały  o  zatwierdzeniu  projektu  o  nazwie
”Zanim wkroczysz na rynek pracy”, współfinansowanego w ramach
Priorytetu  IX  Rozwój  wykształcenia  i  kompetencji  w  regionach,
Działania  9.2  Podniesienie  atrakcyjności  i  jakości  szkolnictwa
zawodowego  Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  ze  środków
Europejskiego  Funduszu  Społecznego  i  budżetu  państwa
(druk 1094);

JERZY JASIŃSKI – Dyrektor Wydziału Edukacji
Przedstawił  projekt  uchwały  nr  1094  zgodnie  z  załączonym
uzasadnieniem. 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Dziękuję bardzo. KE opinia pozytywna.  Nie ma głosów w dyskusji. Kto
z pań i panów jest za podjęciem?  
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za -   30
przeciw -     0
wstrzymało się -     0

 Rada Miasta Gdańska
   w głosowaniu p r z y j ę ł a

Uchwałę Nr XXXV/1038/13
Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2013 roku

w sprawie zmiany uchwały  o zatwierdzeniu projektu  o nazwie ”Zanim
wkroczysz na rynek pracy”, współfinansowanego w ramach Priorytetu IX
Rozwój  wykształcenia  i  kompetencji  w  regionach,  Działania  9.2
Podniesienie atrakcyjności i jakości szkolnictwa zawodowego Programu
Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  ze  środków  Europejskiego  Funduszu
Społecznego i budżetu państwa          
           
Uchwała stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu

PUNKT 5

INTERPELACJE, ZAPYTANIA RADNYCH
I ODPOWIEDZI PREZYDENTA MIASTA

Interpelacje stanowią załącznik nr 39 do niniejszego protokołu.
         Zapytania stanowią załącznik nr 40 do niniejszego protokołu.

PUNKT 6

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE
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PUNKT 7

ZAKOŃCZENIE OBRAD

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG
Szanowni  państwo,  zanim zakończę  sesję  namawiam jeszcze  raz  do
udziału  w  akcji,  o  której  opowiadały  panie  z  MOPR.  Zapraszam.
Dziękuję, porządek został wyczerpany, zamykamy sesję. 

Obrady zakończono o godzinie 13,50
     

                           Przewodniczący
                         Rady Miasta Gdańska

                           Bogdan Oleszek

Protokół sporządziła
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
Inspektor BRMG

Anna Ferlin
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